
 

DOMNULUI PRIM ‐PROCUROR GENERAL AL ROMÂNIEI,  

DOMNULUI PRIM PROCUROR AL DNA , 

Subsemnatii: 

1. Partidul Neamul Romanesc  inscris  in Registrul Partidelor Politice  la pozitia 174, cu sediul  in 

Calea Mosilor 115, etaj 1, ap. 2, sector 2, Bucuresti (adresa de corespondenta situata in Blv. 

Nicolae Balcescu nr. 21, etaj 1,  camera 124,  sector 1, Bucuresti),  in baza Deciziei Civile nr. 

9/DEC/P din 07.02.2018 data in Dosarul nr. 45886/3/2017, avand Cod de Inregistrare Fiscala 

(CIF) 39818944/31.08.2018 reprezentat legal prin Presedinte Fondator Ninel Peia  

2. Avocat Iovanovici – Sosoaca Diana, domiciliata in (…)  

3. Avocat Cacescu Gheorhe Gabriel, domiciliat in (…) 

4. Avocat Medeleanu Iulia Adalmina, domiciliata in (…) 

5. Sosoaca Dumitru – Silvestru, domiciliat in (…) 

Toti cu domiciliul procedural ales la Cabinetele de avocat: 

Cabinet de avocat „Iovanovici – Sosoaca Diana” din Bucuresti, Str. Opanez nr. 8, bl. 72, scara A, ap.1, 

sector 2  (unde  solicitam sa  fie  comumicate  toate actele de procedura), persoana  imputernicita  cu 

primirea  corespondentei  Avocat  Diana  Iovanovici  Sosoaca,  fax:  021/6663111,  mail 

sos.avocatura@gmail.com, telefon 0722/760038, 0747/792481 

Cabinet Avocat Cacescu Gheorghe Gabriel, Iasi, Strada Sfantu Lazar nr. 4, bloc Penes Curcanul, TRIV, 

mezanin, cabinet 7, Judetul Iasi, telefon fix/fax 0332/443198, mobil 0743/584459, 0774/060458, mail 

avcacescu@yahoo.com, (unde solicitam sa mi sa se comunice toate actele de procedura), persoana 

imputernicita cu primirea corespondentei avocat Cacescu Gabriel, 

Cabinet de Avocat Medeleanu Iulia Adalmina, Iasi, Stradela Sarariei nr. 56, telefon 0755/221715, mail 

iuliamedeleanu@yahoo.com  (unde  solicitam  sa  mi  sa  se  comunice  toate  actele  de  procedura), 

persoana imputernicita cu primirea corespondentei avocat Medeleanu Iulia 

în temeiul art. 54 alin 1 și 2  din Constituția României, art 55 alin 1 din Constituția 

României,coraborat cu art. 288 C.proc.pen.,  formulăm  

 

PLÂNGERE PENALĂ 

Împotriva   W
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1. MINISTERUL SĂNĂTĂȚII, Strada Cristian Popişteanu, nr. 1‐3, sector 1, cod 010024, Bucureşti, 

prin reprezentantul legal; 

2. MINISTRUL SĂNĂTĂȚII, Dnl NELU TĂTARU, Strada Cristian Popişteanu, nr. 1‐3, sector 1, cod 

010024, Bucureşti; 

3. GUVERNUL ROMÂNIEI, Palatul Victoria, Piața Victoriei nr. 1, Sector 1, București, cod poștal 

011791, prin reprezentantul legal; 

4.  PRIM‐  MINISTRU LUDOVIC ORBAN, Palatul Victoria, Piața Victoriei nr. 1, Sector 1, București, 

cod poștal 011791; 

5. MINISTERUL AFACERILOR DE INTERNE , DEPARTAMENTUL PENTRU SITUAȚII DE URGENȚĂ 

(DSU),  Piaţa Revoluţiei, nr.1 A, sector 1, Bucureşti,  prin reprezentantul legal; 

6. Domnul RAED ARAFAT, Piaţa Revoluţiei, nr.1 A, sector 1, Bucureşti, 

7. ALEXANDRU RAFILA, reprezentant OMS România; 

8. STRĂINU CERCEL –ADRIAN, (…); 

9. MARCEL VELA , ministru interne 

pentru săvârșirea următoarelor infracțiuni comise în timpul mandatului: 

1. Abuz în serviciu art 297 alin 1  Cod penal; 

2. Comunicarea de informaţii false art. 404 Cod penal ; 

3. Fals în declarații art.326 alin 1 Cod penal; 

4. Grup infracțional organizat , art 367 alin1 și 3 Cod penal; 

5. Abuzul în serviciu contra intereselor persoanelor, art 246 Cod penal; 

6. Infracțiuni contra umanitații art. 439  lit b, g, j și k Cod penal. 

7. Împiedicarea exercitării libertății religioase art. 381 alin 1 Cod penal. 

8. Faptele care au produs consecințe deosebit de grave, art.309 Cod penal. 

9. Deturnarea de fonduri, art 307 alin 1 Cod penal. 

10. Violarea vietii private art.226 alin 1 Cod penal; 

11. Art 8 (1) din Legea115/1999 privind   responsabilitatea ministerială. 

 

MOTIVELE PLÂNGERII: 

 

     În  fapt,  în  calitate  de  cetățeni    români,  urmare  noilor  restricții  impuse  de măsurile  impuse  de 

contextul creșterii accelerate a numărului de cazuri de covid 19, precum și prelungirea stării de alertă 

în  mod  nejustificat,  abuziv  și  illicit,  înțelegem  să  ne  exercităm  drepturile  Constituționale, 

respectiv,     Cetăţenii  au  dreptul  şi  obligaţia  să  apere  România,  prin  prezenta  formulăm  prezenta 

plângere penală  împotriva persoanelor fizice și juridice prezentate mai sus. W
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        Art 431 din Codul Administrativ,  funcționarii publici au obligația ca prin actele și faptele lor să 

promoveze  supremația  legii,  să  respecte  Constituția  și  legile  țării,  statul  de  drept,  drepturile  și 

libertățile  fundamentale ale cetățenilor  în  relația cu administrația publică, precum și  să acționeze 

pentru punerea în aplicare a dispozițiilor legale în conformitate cu atribuțiile care le revin, cu aplicarea 

normelor de conduită care rezultă din îndatoririle prevăzute de lege. 

      Autoritățile și  instituțiile administrației publice, precum și personalul acestora au obligația de a 

acționa cu respectarea prevederilor legale în vigoare și a tratatelor și a convențiilor internaționale la 

care România este parte. 

Principiile care stau la baza exercitării funcției publice sunt: 

a) principiul legalității; 

b) principiul competenței; 

c) principiul performanței; 

d) principiul eficienței și eficacității; 

e) principiul imparțialității și obiectivității; 

f) principiul transparenței; 

g) principiul responsabilității, în conformitate cu prevederile legale; 

h) principiul orientării către cetățean; 

i) principiul bunei‐credințe, în sensul respectării drepturilor și îndeplinirii obligațiilor 

reciproce; 

 

        Potrivit art 8 (1) din Legea115/1999, privind   responsabilitatea ministerială  constituie infracțiuni 

și se pedepsesc cu închisoare de la un an la 5 ani următoarele fapte săvârșite de membrii Guvernului 

în exercițiul funcției lor: 

a) împiedicarea,  prin  amenințare,  violență  ori  prin  folosirea  de  mijloace  frauduloase,  a 

exercitării cu bună‐credință a drepturilor și libertăților vreunui cetățean; 

       În exercitarea  funcției publice,  funcționarii publici  trebuie să adopte o atitudine neutră  față de 

orice interes personal, politic, economic, religios sau de altă natură și să nu dea curs unor eventuale 

presiuni, ingerințe sau influențe de orice natură. 

 

ASPECTE JURIDICE CU PRIVIRE LA FAPTELE INFRACȚIONALE SESIZATE 

     Potrivit art 1 din  Ordonanța de urgență nr. 1/1999 privind regimul stării de asediu și regimul stării 

de  urgență,    starea  de  asediu  și  starea  de  urgență  privesc  situații  de  criză  ce  impun  măsuri 

excepționale care se instituie în cazuri determinate de apariția unor pericole grave la adresa apărării 

țării  și  securității  naționale,  a  democrației  constituționale  ori  pentru  prevenirea,  limitarea  sau 

înlăturarea urmărilor unor dezastre. 

    În România, starea de urgență a fost decretată ca urmare apariției pandemiei de CORONA VIRUS 

COVID 19, de către OMS. W
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     Pandemia  este o epidemie care se extinde pe un teritoriu foarte mare,  într‐o țară,  în mai multe 

țări sau continente. 

     Prin  Decretul  Președintelui  României  nr.195/16 Martie  2020,  s‐a  instituit  starea  de  urgență  pe 

teritoriul României, deși, prin adresa nr.2/5481/23.06.2020, emisă de Minesterul Sănătății, Direcția 

Relații cu Presa, Afaceri Europene și Relații Internaționale, Ministerul Sănătății nu a emis niciun act 

normativ prin care să declare epidemia de SARS‐COV‐2 pe teritoriul României. 

     Declararea unei epidemii se realizează atunci când numărul de cazuri de îmbolnăvire înregistrate la 

un moment dat, într‐o regiune crește peste nivelul așteptat (endemic). 

      Motivația : nu se întruneau condițiile epidemiologice pentru asta, adică nu s‐a întrunit numărul de 

îmbolvnăviri/decese  care  să  justifice  declararea  epidemiei.  Din  punct  de  vedete  epidemiologic,  în 

România  nu  exista  un  pericol  real.  Sursa  https://www.qmagazine.ro/sinceritatea‐ministerului‐

sanatatii‐in‐romania‐nu‐a‐fost‐declarata‐pandemie‐pentru‐ca‐nu‐era‐cazul/ 

         Prin  ORDINUL  nr. 874/81/2020 s‐a impus  instituirea obligativității purtării măștii de protecție, 

a  triajului  epidemiologic  și  dezinfectarea  obligatorie  a mâinilor  pentru  prevenirea  contaminării  cu 

virusul SARS‐CoV‐2 pe durata stării de alertă. 

     În una din declarațiile date chiar de către domnul Ministru Nelu Tătaru la data de 9 iunie 2020, la 

postul  TV  ANTENA  3,  declară,  citez:  ,,Oamenii  sănătoși  nu  trebuie  să  poarte măști,  spunea Nelu 

Tătaru, Ministrul Sănătății, în contextul pandemiei de coronavirus. Purtată de omul sănătos, masca 

de protecție (chirurgicală sau artizanală) „poate face mai mult rău decât bine”, a declarat medicul 

român,  implicat  direct  în  combaterea  COVID‐19.,, 

https://www.youtube.com/watch?v=GmvD1aYgqKk 

        Organizația Mondială a Sănătății și alte instituții internaționale de sănătate publică menționează 

că măștile fabricate manual și cele din pânză, bumbac sau tifon nu protejează împotriva infecției cu 

coronavirus,  precizează  Ministerul  Sănătății.,  sursa  DIGI24  20.03.2020 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/avertisment‐de‐la‐oms‐mastile‐fabricate‐manual‐

si‐cele‐din‐panza‐nu‐protejeaza‐impotriva‐coronavirusului‐1278522 

     Pentru  a  fi  eficiente,  măștile  faciale  trebuie  să  respecte  câteva  reguli:  trebuie  să  fie  o  barieră 

eficientă  împotriva  microbilor  prin  existența  unor  filtre  speciale  și,  în  același  timp,  să  permită 

respirația corectă. 

1. În declarația de interese completată de domnul ministru Nelu Tătaru,în calitate de secretar de 

stat  Ministerul  Sănătății  nr.  4353/09.01.2020,  existentă  pe  saitul  oficial  al  Ministerului 

Sănătății,  a  omis  să  precizeze  că  soția  acestuia,  doamna  Tătaru  Rodica,  deține  Societatea 

Comercială CRATAEGUS PHARMA S.RL cu sediul în Municipiul Vaslui și, că această societate 

comercializează  măști  medicale de protecție. 

      În luna aprilie, soția lui Tătaru a fost implicată într‐un scandal după ce BZI a prezentat imagini prin 

care se observă că în farmacia Rodicăi Tătaru se vând măşti fără bon fiscal, la suprapreţ. 

       Soţia acestuia are o farmacie în Huşi, Crataegus Pharma, iar aici măştile se vând la preţul de 15 lei 

(când la toate farmaciile o mască nu costă mai mult de 5‐6  lei,  iar pe emag sau Altex, o mască are 

valoarea de 3,5‐4 lei)”, scrie BZI, completând că ”preţurile au fost şi mai mari, o mască vânzându‐se 

chiar şi cu 18 lei la farmacia lui Nelu Tătaru”. 
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     Una din marile  întrebări  este  când  a  apărut  virusul  în  Europa,  în  ianuarie,  decembrie  sau  chiar 

noiembrie 2019, așa cum susțin studiile de ultimă oră. 

        Agenția de sănătate publică suedeză a anunțat, că este probabil ca în Suedia cazuri individuale de 

COVID‐19  să  se  fi produs  în noiembrie 2019. Ar  fi  vorba de călători  care  s‐au  întors din Wuhan  în 

noiembrie anul trecut, a declarat epidemiologul‐șef al Suediei, Anders Tegnell. Sursa de informatie 

https://romania.europalibera.org/a/c%C3%A2nd‐a‐intrat‐covid‐ul‐%C3%AEn‐europa‐%C8%99i‐de‐

ce‐e‐important‐s%C4%83‐%C8%99tim/30598518.html 

     Domnul Ministru Nelu Tătaru fiind secretar de stat Ministerul Sănătății în anul 2019, a avut acces 

la toate informațiile primite prin MAE(Ministerul Afacerilor Externe) despre COVID, sens în care prin 

intermediul soției a făcut achiziții de stoc de măști medicale pentru a fi comercializate ulterior prin 

farmacia soției la suprapreț. 

      Ceea ce ar mai trebui adăugat este că sunt informații că multe importuri și revânzări de măști și 

mănuși  la  suprapreț  sunt  făcute  prin  firme  ale  unor  membri  PNL.  Sursa  informației 

https://ro.sputnik.md/analytics/20200416/29899194/Se‐cere‐DEMITEREA‐lui‐Tataru‐acuzatie‐

SPECUL‐cu‐masti‐fara‐factura.html 

       Ziariștii întreabă, firesc, ”cum de majoritatea farmaciilor din România nu au măşti la vânzare, iar 

taman  la Huşi,  în  farmacia deţinută de  soţia ministrului  Sănătăţii  exista  stocuri  întregi  de măşti  la 

vânzare?”. 

2. În mod  artificial,  abuziv,  ilicit,  prin  folosirea  de mijloace  frauduloase,prin    răspândirea  de 

informații false în mass media, cu ajutorul și complicitatea  anumitor medici gen Străinu Cercel 

și Raed   Arafat, s‐a menținut și propragat starea de panică și de dezinformare a populației 

pentru a  se continua afacerea cu măști, măuși, dezinfectanți și apartură medicală , deși nu se 

impunea. 

       Comunicarea  sau  răspândirea,  prin  orice  mijloace,  de  ştiri,  date  sau  informaţii  false  ori  de 

documente  falsificate,  cunoscând  caracterul  fals  al  acestora,  dacă  prin  aceasta  se  pune  în  pericol 

securitatea naţională, se pedepseşte cu închisoarea de la unu la 5 ani. 

      Declararea în mod artificial a unui număr  mai mare  de infestați și de decedați de  CORONA VIRUS, 

a dus  la facilitarea afacerilor foarte onoroase a anumitor persoane printre care și familia domnului 

ministru Tătaru Nelu. 

      Șefa DSP Suceava  Manuela Trifan, ar fi confirmat pentru o publicație locală  că Suceava a ajuns 

să fie declarată focar de coronavirus din cauza unei raportări greșite a cazurilor. 

      O asociație din București („victimă a abuzurilor Justiției") a depus o plângere la Parchetul General 

și  cere  cercetarea  informațiilor  conform cărora  spitalele  ar plăti  aparținătorii  decedaților pentru  a 

declara coronavirusul drept cauză a morții. 

      Asociația  care  a  depus  plângerea  la  Parchetul  General  se  numește  "Organized  Crime  Harm 

Reduction"  (OCHR),  are  sediul  pe  Calea  Victoriei  și,  în  ultima  vreme,  s‐a  remarcat  printr‐un  asalt 

împotriva măsurilor menite să protejeze populația împotriva COVID‐19.    W
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     Sursa  informației  https://www.rfi.ro/presa‐romaneasca‐121448‐bani‐declarare‐fals‐covid‐19‐

cauza‐mortii‐fake‐news‐duce‐liviu‐dragnea 

      Aproape 2.000 de persoane din județe din Transilvania și Moldova (Suceava ) au venit, la data de 

10 aprilie 2020, în parcarea din fața Aeroportului Internațional «Avram Iancu» Cluj pentru a pleca cu 

curse charter spre Germania, la muncă în agricultură., încondițiile în care era instituită stare de urgență 

și erau în vigoare Ordonanțele Militare 

      De remarcat că de la proclamarea stării de urgență toate ordonanțele militare au vizat restrîngerea 

progresivă a  libertății de mișcare a milioane de  români. Ordonanța nr. 7 e  singura care prevede o 

relaxare a restricțiilor. 

      Această Operațiune, a început cu adoptarea unei ordonanțe militare. Ordonanța nr. 7, din 4 aprilie 

2020, care prevede:  

„(1) Sînt  permise  zborurile  efectuate  de  toți  operatorii  aerieni  prin  curse  neregulate  (charter), 

pentru  transportul  lucrătorilor  sezonieri  din  România  către  alte  state,  cu  avizul  autorităților 

competente  din  țara  de  destinație.  (2)  Prevederile  alin.  (1)  nu  se  aplică  lucrătorilor  care  își 

desfășoară activitatea în domeniul sanitar și al asistenței sociale.” 

 

Sursa https://evz.ro/operatiunea‐de‐siguranta‐nationala‐totul‐pentru‐sparanghelul‐nemtesc.html 

      Firma  care  s‐a  ocupat  de  plecarea  la muncă  în  Germania  a  românilor  din  Suceava  este  Panap 

Jobs, cu sediul în localitatea Solca, o societate controlată de familia Flutur! 

 

3. Publicatia americana Washington Post scrie, intr‐un material amplu, despre "pandemia de 

coruptie" si tarile care au incheiat "contracte dubioase" pentru achizitionarea de materiale 

sanitare necesare in lupta cu noul coronavirus. 

      Printre  statele  în  care  coruptia  a  înflorit  în  timpul  crizei  si  date  exemplu  de  cel mai mare  ziar 

american din Washington este și Romania, alaturi de Columbia, Bangladesh sau Argentina. 

       Pe masura ce guvernele se grabesc sa faca rost de toate resursele necesare ‐ de la ajutor alimentar 

pana  la masti  sanitare  ‐ acestea acorda prioritate vitezei,  si nu  transparentei,  renuntand  la  licitatii 

competitive, astfel incat sa tina pasul cu pandemia. 

 

       Majoritatea nu au de ales oricum. Avand in vedere viteza cu care se propaga aceasta criza ‐ inca 

in  desfasurare  ‐  fie  cumperi  produse  rapid,  fie  pui  in  pericol  milioane  de  oameni.  Insa  exista  si 

ingrijorari: ce procent din banii de achizitii umple buzunarele birocratilor corupti, ale contractorilor 

apropiati de acestia sau ale sindicatelor corupte?", scriu jurnalistii americani. 

 

      Publicatia  citata  noteaza  ca  preturile  ridicate  la  produse  precum  masti  si  ventilatoare  pot  fi 

explicate in parte de economia de piata: deficitul pe fondul cererii mari determina cresterea preturilor. 

     Romwine & Coffee SRL, o companie mica situata la 50 de km sud de Bucuresti, vinde tutun si bauturi 

alcoolice. Dar a reusit sa obtina doua contracte cu statul, in valoare de 12,6 milioane de dolari, pentru 

a produce masti sanitare, dar la un pret de doua ori mai mare decat cel de pe piata. W
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Sursa https://ziare.com/stiri/coruptie/washington‐post‐scrie‐despre‐pandemia‐de‐coruptie‐masti‐la‐

suprapret‐si‐contracte‐dubioase‐romania‐data‐ca‐exemplu‐1608613 

               CU  PRIVIRE  LA  DECLARAREA  STARII  DE  URGENTA  IN  CONTEXTUL  APRECIERII  ACESTEIA  IN 

RAPORT CU PARERILE SPECIALISTILOR. Este indubitabil falsa, nu corespunde realitatii si se urmaresc 

interese ,meschine de ordin economic personal al celor care o fac si se urmareste limitarea drastic 

drepturilor si libertatilor cetatenilor romani. 

               Si acest aspect nu se cuvine a fi tratat cu superficialitate, avand in vedere ca in Romania, sunt 

citate ca surse de specialitate parerea doctorului Arafat, a doctorului Streinu‐Cercercel, a doctorului 

Rafila, a doctorului Tataru. Mereu sunt citate doar aceste surse, in contextual nevalorificarii surselor 

reale veridice, emise de catre specialist ilustri si recunoscuti in materie, cum ar fi prof.dr.Astarastoaie, 

prof.Belis, sau chiar studii de specialitate ale virusologilor de talie mondiala, autoritati  in domeniu. 

Acesti oameni au autoritatea conferita de ani de munca de studiu si cercetare, au lucrari publicate, 

parerea lor este validata de competenta si recunoastere in practica. 

             Doctorii de la putere, mai sus‐mentionati, nu sunt autorizati in virusologie, nu au specialitatea 

confirmata, prin urmare, parerea  lor este falsa, pentru a pune presiune pe stat.Mai mult, avand in 

vedere implicatiile lor in vanzare de medicamente si echipamente medicale, operatiuni dubioase ce 

urmeaza a fi cercetate,arunca o serioasa indoiala asupra autoritatii acestora de a se pronunta. 

      Mai  mult,  o  anchetă  amănunțită  făcută  de  RISE  PROJECT,  intitulată  ,,  INSTITUTUL  DE  BOLI 

INVENTATE,,  sursa  https://www.riseproject.ro/articol/institutul‐de‐boli‐inventate/ , poate constitui 

un adevărat RECHIZITORIU. 

   Cităm din articolul mai sus arătat: ,, Adrian Streinu‐Cercel, omul care anunță gripa la televizor. 

       Practica  diagnosticelor  fictive  –  afecțiuni  adăugate  din  burtă  oamenilor  care  vin  la  spital  cu 

diferite probleme și pentru care statul plătește, pacient cu pacient, note de plată umflate – are un 

efect  devastator:  sărăcește  artificial  sistemul,  intoxică  statisticile  naționale  de  sănătate,  umflă 

achiziții publice de medicamente, generează crize. 

„Suntem o națiune bolnavă pentru că uneori inventăm diagnostice”, admite actualul ministru al 

Sănătății. 

     Diagnosticele fictive reprezintă o metodă sistematică de fraudare a Casei Naționale de Asigurări 

de Sănătate (CNAS). 

     La afecțiunile reale ale pacienților, adică cele pentru care oamenii vin de regulă la „Matei Balș” și 

pe care doctorii  le descoperă  la consultații specifice, departamentul de statistică al  Institutului mai 

adaugă un set de diagnostice scoase din burtă. 

      Frauda e la vedere, spun doctorii cu care am vorbit, pentru că ce semnează ei în mod normal e 

diferit față de ce transmite spitalul către instituțiile care gestionează politici și bugete publice de 

sănătate: 

„Totul e în format electronic, cu excepția foilor fizice de observație. Acolo nu au curaj să completeze 

peste noi.” 

      Cert e că numai în 2016, anul în care au fost internați pacienții de mai sus, Institutul „Matei Balș” 

a decontat 91.270.499 lei la CNAS, pe baza diagnosticelor comunicate oficial, pentru bolnavii tratați 

în spital.  W
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     Bolile închipuite la „Matei Balș” compromit statisticile. La ce duce asta? La afectarea bugetelor 

publice de sănătate. Cine câștigă din manipularea pieței? Cei care vând și cei care îi ajută. Primii sunt 

producătorii și distribuitorii de medicamente sau echipamente, ceilalți sunt managerii din sistemul 

medical. 

      RISE a obținut corespondența electronică internă a Hoffmann – La Roche, numărul 2 în piața 

globală a producătorilor de medicamente. Peste cinci mii de e‐mailuri ale biroului regional din 

București, operat de grupul elvețian, dezgroapă în detaliu 15 ani de practici ilegale. 

       Perfecționate în timp, metodele La Roche variază. De la cash în valiză, excursii exotice sau 

„lucrări științifice” servite – plățile se disimulează din ce în ce mai sofisticat prin contracte private, 

nedeclarate, sinecuri pentru familie sau fundații personale. 

400 de euro. Sold anual. Pe cap de cetățean. 

   Atât ți‐ar reveni dacă ni s‐ar împărți tuturor bugetul de stat alocat Sănătății. 

    În prima linie, ca întotdeauna, se duce bătălia pentru informații: date despre pacienți, structura 

alocărilor bugetare, achiziții viitoare, cum circulă produsul în piață, doctori aflați pe statele paralele 

de plată ale concurenților. Toate statisticile naționale reprezintă o mină de aur. 

 

       Scurgerea de informații Hoffmann‐La Roche îl dezvăluie pe Adrian Streinu‐Cercel indexat 

financiar în mai multe tabele Excel, împreună cu sute de medici care au primit bani în privat de la 

holdingul elvețian. 

     De exemplu, în anii 2000 și 2001, Cercel lua 5.370 de dolari, cât o garsonieră de provincie la acea 

vreme. În 2003, când era consilier al ministrului Sănătății, mai primea 6.300 de dolari. Plățile din 

categoria asta erau aduse în cash din contul centralei La Roche din Elveția. 

Pe vremea aceea nu trebuiau declarate legal. 

        Din februarie 2014 e obligatoriu, iar Cercel a consemnat la vedere în 2015 cadouri, ajutoare, 

onorarii și venituri independente în valoare de aproape un milion de lei.      Adică 16.000 euro pe 

lună, în afară de ambele salarii oficiale (Universitate și Institut). 

Dar grosul se ascunde într‐o căpușă. 

      Înseamnă fundația privată a lui Adrian Streinu‐Cercel. Poartă, însă, numele spitalului pe care îl 

conduce: „Matei Balș”. 

     Hoffmann‐La Roche pompa și acolo, cu titlul de donații, 71.300 de lei. 

      Iar suma asta e printre cele mai mici. 

     Șapte dintre primii zece producători farma ai lumii stau împreună pe lista de donatori ai fundației. 

       Peste 5,8 milioane de lei au intrat în contul ONG‐ului în numai doi ani și jumătate, din ianuarie 

2014 până în mai 2016, din care 5 milioane sunt bani primiți de la marii producători. 

    Jumătate din sumă, 2,1 milioane, a ajuns la sacoșă – retrași cash din bancă sau scoși repetitiv, în 

sume egale și rotunde, la bancomatul de lângă spital. 

Fundația „Matei Balș” este o organizație privată, fondată și prezidată ani de zile de Adrian Streinu‐

Cercel, managerul spitalului de stat cu același nume. Acum, mai e doar membru. W
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     Funcționează în incinta spitalului, la Pavilionul IV, lângă Urgențe, într‐o cameră de 20 de metri 

pătrați. Apare și pe site‐ul oficial al Institutului cu o ditamai reclama care te îndeamnă să‐i donezi 2%: 

„Și tu poți ajuta! Și tu poți face diferența în viața cuiva mai puțin norocos. Contribuția ta ne ajută să 

continuăm programele pe care le‐am demarat deja.” 

      Nu sunt alte detalii, dar realitatea contrazice reclama. Și Institutul finanțează fundația. 

Trei doctori și trei economiști, toți aflați sub comanda lui Streinu‐Cercel la spital, îl încadrează oficial 

și în comitetul de conducere al fundației. Printre ei îi găsim pe dr. Mariana Mărdărescu, infecționist 

la secția de copii și coordonatoare a    Programului Național de HIV, pe dr. Viorel Ispravnici (achiziții 

publice) și pe directorul medical al Institutului, dr. Sorin Petrea. 

    În general, personalul din spital aude despre entitate toamna, în preajma celui mai important 

eveniment specializat pe boli infecțioase: „Zilele Științifice ale Institutului de Boli Infecțioase Matei 

Balș”. 

      Congresul are loc frecvent la hotelul RIN deținut de frații Negoiță, iar amfitrionul tradițional, 

Adrian Streinu‐Cercel, deschide și închide mereu lucrările. Agenda evenimentului, de regulă, se 

împarte egal: întâlniri științifice și publicitare. Sute de medici din toată țara vin să‐l asculte pe 

Patriarhul bolilor infecțioase. Uneori, chiar pe una dintre fiicele acestuia, doctoriță și ea, la fel de 

implicată în organizarea evenimentului. 

       În rest, dacă vrei să mergi la eveniment, plătești taxa de participare la fundație. 

      Până și Institutul de stat condus de Cercel a transferat 79.567 de lei în fundația aceluiași Cercel. 

      Persoană de încredere, doamna Raluca Cruceru, jurista Institutului, e contabilă și la fundația 

șefului. Ea operează inclusiv contul de online banking.,,  

 

      Materialul prezentat mai sus de RISE PROJECT, este un veritabil RECHIZITORIU, organele abilitate, 

nu trebuie decât să verifice probele și și cele prezentate mai sus în articol. 

 

ASPECTE MEDICALE PRIVIND PURTAREA MĂȘTII DE PROTECȚIE 

 

     Chiar dinaintea pandemiei actuale, la personalul medical s‐au raportat numeroase reacții adverse 

ale purtării unei măști chirurgicale. Între 2002 și 2004 (pandemia SARS) datorită măștilor N95 

numeroase cadre medicale au manifestat reacții cutanate: acnee, prurit facial (=mâncărime), 

exantem, urticarie de contact, dermatită de contact acută.   

      Oamenii obișnuiți acuză diverse probleme la nivelul feței după purtarea unei măști. Principala 

cauză o reprezintă natura ocluzivă, spațiul închis, protector, care duce la un mediu umed, cald, unde 

se acumulează transpirația și sebumul. Astfel se explică apariția inflamației (roșeață, durere, 

căldură). Persoanele cu leziuni acneice pot observa o înrăutățire a bolii. 

       Un reprezentant al Centrului pentru Controlul și Prevenirea Bolilor din SUA (CDC) a declarat 

pentru Reuters: „CO2 se va acumula încet în mască, de‐a lungul purtării. W
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         Masca poate deveni incomodă din mai multe motive, inclusiv o sensibilitate la CO2, iar 

persoana va fi motivată să îndepărteze masca. Este puțin probabil ca purtarea unei măști să 

provoace hipercapnie.” 

Ce este hipercapnia? 

„Hipercapnia este o afecțiune caracterizată prin acumularea excesivă de dioxid de carbon în sânge. 

Cauza poate fi găsită în anomalii în operațiile pulmonare sau cardiac. 

       Presiunea parțială crescută a dioxidului de carbon din sânge este, de obicei, indicată de 

insuficiența respiratorie pentru ventilația alveolară inadecvată și, în acest caz, este asociată cu 

hipoxia. 

       Hipercapnia poate avea diferite simptome asociate care pot să apară, în funcție de severitatea 

afecțiunii, de la creșterea frecvenței cardiace (tahicardie) sau ectopică, dispnee, erupții cutanate, 

spasme musculare, creșterea tensiunii arteriale, dureri de cap, confuzie, letargie și hiperventilație, 

dezorientarea și pierderea conștiinței. În cazurile severe poate fi fatală. 

      Mai precis, când presiunea dioxidului de carbon crește peste 60‐75 mmHg, pacientul are dispnee 

și bătăi inimii anormale, când ajunge la 70‐80 mmHg, pacientul suferă de letargie și semicomă și la 

100‐150 mmHg se duce la o comă și este posibil moarte”, arată humanitas.net. 

       Sursa https://evz.ro/masca‐de‐protectie‐este‐toxica‐banciu‐zice‐ca‐a‐patit‐o‐nici‐nu‐stii‐ce‐sa‐

mai‐crezi.html 

       Respirația este un proces fiziologic fundamental prin care organismele realizează un schimb 

de oxigen și dioxid de carbon cu mediul înconjurător. O respirație completă include două faze 

distincte: inspirație, adică preluarea aerului (gazelor) din mediul înconjurător în organism, 

și expirație, prin care se elimină în afara organismului aerul folosit (uzat). Prin respirație, oxigenul 

(O2) din aerul inspirat ajunge la nivelul celulelor, iar dioxidul de carbon (CO2) rezultat este eliminat 

prin intermediul expirației. 

      Toate organismele aerobe au nevoie de oxigen pentru a‐și crea energia prin respirație, 

prin metabolismul moleculelor bogate în energie, precum glucoza.  

      Respiraţia este o funcţie vitală a organismului uman, care se desfaşoară continuu şi ciclic şi are 

rolul de a asigura schimbul bidirecţional de gaze dintre organism şi aerul din atmosferă. Prin 

respiraţie este adus O2 din mediul extern şi acesta este furnizat celulelor, iar CO2 rezultat din 

metabolismul celular este eliminat în atmosferă. 

       Ventilaţia pulmonară reprezintă totalitatea proceselor mecanice prin care se asigură schimbul de 

gaze dintre atmosferă şi plămâni. Datorită ventilaţiei, aerul bogat în oxigen este introdus în alveolele 

pulmonare prin inspir şi aerul bogat în bioxid de carbon din plămâni este eliminat în atmosferă prin 

expir. 

      Cele 2 faze ale ventilaţiei, inspirul şi expirul se succed ritmic, cu o frecvenţă de 12‐18 cicluri/minut 

(frecvenţa respiratorie). Frecvenţa respiratorie reprezintă numărul ciclurilor respiratorii (inspiraţie şi 

expiraţie) pe minut. 

     Greutatea în respiratie poate fi resimtită ca sufocare făcând ca fiecare gura de aer să fie o lupta. 

Senzatia poate fi terifianta iar panica produsa nu face altceva decat să inrautațească situatia.în cazul 

purtării măștilor de protecție. W
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      Invocarea falsă a unor aşa‐zise „probleme de interes naţional”, când în realitate este vorba de 

interesul celor aflaţi la putere, de a‐şi apăra şi întări poziţia contestabilă, de a‐şi „legitima” deciziile 

nepopulare şi abuzurile guvernării, este formula clasică de inducere în eroare a populației și 

obținerea unor avantaje proprii în detrimentul mulțimii. 

     Schimburile de dioxid de carbon şi de oxigen din sânge se fac la nivelul plămânilor, în nişte cavităţi 

naturale numite alveole pulmonare. 

         În timpul unei inspiraţii normale pătrunde în plămâni un volum de aer de 500 cm3. Aceeaşi 

cantitate de aer este eliminată şi în expiraţie. 

      Inspiraţia durează aproximativ 2 secunde. Expiraţia este puţin mai lungă: ea durează între 2‐3 

secunde.. 

        În repaus, frecvenţa respiratorie are aproximativ 12 respiraţii pe minut (o respiraţie este 

formată dintr‐o expiraţie şi o inspiraţie). În tot acest timp, în plămâni intră aproximativ 6 litri de aer. 

În timpul activităţii fizice intense frecvenţa respiratorie creşte şi, implicit, şi volumul de aer ce ajunge 

în plămâni. 

       Pentru a ajunge la alveole, acolo unde se face schimbul de gaze, aerul trebuie să parcurgă 

următorul drum: cavitate nazală ‐ faringe ‐ laringe ‐ trahee ‐ bronhii primare ‐ bronhii secundare ‐ 

bronhiole ‐ săculeţi alveolari, alcătuiți din mai multe alveole pulmonare. 

        Oxigenul este esențial vietii, de felul în care organismul foloseste oxigenul inspirat depinde 

adesea, sanatatea noastra. Studii numeroase arata ca leziunile neurologice care pot duce la 

handicap motor, la dificultati în vorbire și la alte tipuri de paralizii, pot fi corectate prin optimizarea 

felului în care organismul foloseste oxigenul.  

       Ranile se vindeca mai usor in cazul unei oxigenari optime, la fel si tesuturile ischemizate, adica 

tesuturile unde nu mai ajunge oxigenul prin intermediul vaselor mari de sange.             

       Aceste tesuturi se „asfixiaza” în lipsa oxigenului, celulele mor, iar tesutul poate deveni 

nefunctional cu urmări dintre cele mai grave. Dar, prin îmbunatatirea oxigenarii celulare se 

compenseaza o parte din nevoia de oxigen a tesuturilor afectate de hipoxie, fapt care determina 

recuperarea mai rapida a tesuturilor lezate dar si retragerea edemelor. În plus, oxigenarea celulară 

optimă are si efect angioneogenetic, adica de formare de vase capilare noi, functionale, care ajuta la 

cicatrizare si la recuperarea fără sechele a tesuturilor afectate. Studiile artată că vindecarea si 

regenerarea post‐traumatică depinde de aportul optim de oxigen la nivelul plagii aflate în curs de 

vindecare. Deficitul de oxigen la nivelul respectivelor tesuturi determină perioade de recuperare mai 

mari, formarea de cicatrice inestetice sau vindecari disfunctionale. 

      Oxigenarea celulară optima activează leucocitele, celule iminitare care contribuie la apărarea 

organismului și a macrofagelor care digera agentii patogeni, de aceea, oxigenarea optima conduce 

la îmbunatatirea răspunsului imunitar. In plus, oxigenul are la nivelul celulei efect bactericid. Mai 

mult decat atat, spre deosebire de antibiotice, agentii patogeni nu dezvolta rezistenta la oxigen. Prin 

faptul ca oxigenul are rol esential în producerea energiei celulare în mitocondrii si în stocarea ei în 

moleculele de ATP (adenozin trifosfat), oxigenarea corectă a tesuturilor creste si vitalitaea 

organismului, precum si rezistenta fizica la efort. 

Performantele intelectuale depind de nivelul de oxigen folosit la nivel cerebral.  

https://www.secom.ro/articles/oxigenul‐optimizeaza‐functiile‐organismului‐si‐ajuta‐la‐vindecarea‐

bolilor 
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       Un reprezentant al Centrului pentru Controlul și Prevenirea Bolilor din SUA (CDC) a declarat 

pentru Reuters: „CO2 se va acumula încet în mască, de‐a lungul purtării. 

„Hipercapnia este o afecțiune caracterizată prin acumularea excesivă de dioxid de carbon în sânge. 

       Hipercapnia poate avea diferite simptome asociate care pot să apară, în funcție de severitatea 

afecțiunii, de la creșterea frecvenței cardiace (tahicardie) sau ectopică, dispnee, erupții cutanate, 

spasme musculare, creșterea tensiunii arteriale, dureri de cap, confuzie, letargie și hiperventilație, 

dezorientarea și pierderea conștiinței. În cazurile severe poate fi fatală. 

      Dr. Russell Blaylock este unul dintre neurochirurgii celebri care avertizează că măștile prezintă 

riscuri grave pentru cei care le poartă şi recomandă limitarea pe cât posibil a purtării lor, dacă nu 

suferim de vreo infecţie respiratorie. 

"Odată cu apariția așa‐numitei pandemii COVID‐19 am văzut o serie de practici medicale care au 

avut prea puțin sau deloc sprijin științific în ceea ce privește reducerea răspândirii acestei infecții. 

Una dintre aceste măsuri este purtarea măștilor faciale, fie că este vorba de o mască de tip 

chirurgical, bandană sau mască de tip N95. 

       În ceea ce privește sprijinul științific pentru utilizarea măștii de față, o examinare atentă a 

literaturii de specialitate, în care au fost analizate 17 dintre cele mai bune studii recente, a 

concluzionat: "Niciunul dintre studii nu a stabilit o relație concludentă între utilizarea măştii și 

protecția împotriva infecția cu virusul gripal".  

       Mai multe studii au descoperit, într‐adevăr, probleme semnificative legate de purtarea unei 

astfel de măști. Aceste probleme pot varia de la dureri de cap până la hipoxie şi alte complicații 

grave, care pot pune viața în pericol. 

      Studiile au relevat că aproximativ o treime dintre lucrători au avut dureri de cap legate de 

purtarea măştii. Majoritatea avuseseră dureri pre‐existente, care s‐au agravat, iar 60% au avut 

nevoie de medicamente pentru a le trece durerea. În ceea ce privește cauza durerilor de cap, cea 

mai mare parte a dovezilor indică hipoxia și / sau hipercapnia drept cauză a lor. Adică o reducere a 

oxigenării sângelui (hipoxie) sau o creștere a nivelului de dioxid de carbon în sânge 

(hipercapnie).  Masca N95, dacă este purtată ore întregi, poate reduce oxigenarea sângelui cu 

până la 20%, ceea ce poate duce la pierderea cunoștinței. 

       Un studiu mai recent care a implicat 159 de lucrători din domeniul sănătății, cu vârsta cuprinsă 

între 21 și 35 de ani, a descoperit că 81% au dezvoltat dureri de cap din cauza purtării unei măști de 

protecţie. Importanța acestor constatări este că scăderea nivelului de oxigen în sânge (hipoxie) este 

asociată cu o afectare a imunității. mportanța acestor constatări este că scăderea nivelului de oxigen 

(hipoxie) este asociată cu o afectare a imunității. Studiile au arătat că hipoxia poate inhiba tipul 

principalelor celule imune utilizate pentru a combate infecțiile virale numit limfocit T CD4 +. Aceasta 

se întâmplă deoarece hipoxia crește nivelul unui compus numit hipoxia inductibilă factor‐1 (HIF‐1), 

care inhibă limfocitele T și stimulează o celulă imunitară puternică, numită Tregs. Acest lucru 

stabilește stadiul pentru contractarea oricărei infecții, inclusiv COVID‐19 și face consecințele acestei 

infecții mult mai grave.  

        În esență, masca te poate expune unui risc crescut de infecții.  

        În 2010, Academia Națională de Științe din SUA a declarat că, în cadrul comunității, „măștile de 

față nu sunt proiectate sau certificate pentru a proteja purtătorul de expunerea la pericolele 

respiratorii”.” Dr. Strant Mirela, Medic Medicină de Familie. W
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“Da, măștile de protecție sunt dăunătoare dacă nu sunt folosite corespunzător, mai ales dacă 

oamenii care le poartă pe față desfășoară activități sportive chiar si in spatiile deschise. Astfel, 

cantitatea de dioxid de carbon pe care o inhalezi în timpul sportului crește vertiginos, privând 

creierul de o oxigenare optimă dacă porți masca pe față. Și dacă o faci pe o perioadă mai lungă de 

timp, scade saturaţia în oxigen a plămânilor.  

 

      Referitor la acest subiect, editorialul New York Daily News ne informa la data de 7 mai că doi 

elevi chinezi în vârstă de 14 ani au murit în timp ce au fost obligați să poarte măștile pe față în sala 

de sport. 

      La data de 16 mai, un articol publicat în același editorial ne informa că un bărbat în vârstă de 26 

ani din Wuhan, China, a suferit un episod sever de pneumotorax, după ce a alergat peste doi 

kilometri cu masca de protecție pe față. 

       În cazul de faţă’, medicii au descoperit că plămânul stâng al bărbatului s‐a comprimat cu 90 la 

sută, deplasându‐i inima în partea dreaptă a corpului. Iar dacă ne gândim că în România sunt zeci de 

mii de oameni suferinzi de boli respiratorii sau pulmonare cronice care nu ştiu că au o 

contraindicaţie de a purta masca de protecţie, atunci riscurile utilizării acesteia pe o perioadă 

îndelungată în spațiile închise sunt şi mai ridicate. 

      De altfel, un neurochirurg celebru din SUA, dr Russel Blaylock avertizează că măștile prezintă 

riscuri severe pentru persoanele care le poartă şi recomandă limitarea pe cât posibil a purtării lor, 

dacă acestea nu suferă de vreo infecţie respiratorie. 

      Astfel, purtarea măștii este asociată cu multe probleme de sănătate pentru oamenii care le 

poartă, numeroase studii de specialitate confirmând această ipoteză. Dr Blaylock ne spune în mod 

constant că aceste probleme pot varia de la dureri de cap până la hipoxie sau la alte complicații 

grave, care pot pune viața în pericol a persoanelor care poartă masca de protecţie. În ceea ce 

privește cauza durerilor de cap, cea mai mare parte a dovezilor indică hipoxia și /sau hipercapnia 

drept cauză a lor, reprezentând reducerea oxigenării sângelui (hipoxie) printr‐o creștere a nivelului 

de dioxid de carbon în sânge (hipercapnie).  

       Un studiu intitulat „Effectiveness of N95 respirators versus surgical masks against influenza” 

publicat la începutul lunii februarie în China a analizat evidenţele bazelor de date ştiinţifice în care se 

regăseau 9.171 participanţi şi a concluzionat că purtarea măştilor N95 comparativ cu măştile 

chirurgicale nu este asociată deloc cu un risc mai scăzut de a capta gripa sau alte infecţii virale, 

nefiind diferenţe majore între cele două tipuri de măşti.  

       Astfel, nu se recomandă purtarea măştilor N95 de către publicul larg, fiind o măsură total 

ineficientă, în ciuda faptului că am sesizat destule persoane care le utilizează zi de zi. Studiul 

„Headaches associated with personal protective equipment‐a cross sectional study among frontline 

healthcare workers during Covid ‐19” publicat in luna mai a anului 2020 a analizat evoluţia stării de 

sănătate a 158 de cadre medicale din Singapore care au fost obligate să poarte măştile N95 şi 

ochelarii de protecţie în timpul pandemiei cu Covid‐19, iar rezultatele au fost destul de 

îngrijorătoare, întrucât 81% din asistentele şi medicii de acolo au început să aibă dureri de cap. De 

aceea, solicit autorităților noastre să gândească în cel mai scurt timp niște soluții constructive, în așa 

fel încât copiii și adultţi să nu fie obligaţi să poarte masca de protecție în spațiile închise, fiindcă în 

acest mod se poate preveni declanșarea unor probleme de sănătate. Şi atât timp cât riscul de 

infectare cu Covid 19 în rândul copiilor tinde către 0 fără ca ei să fie vectori de contaminare în rândul 

membrilor comunităţii, nu este firesc să fie obligaţi să poarte masca pe față în timpul desfăşurării W
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unei activităţi intelectuale sau sportive în incinta şcolilor, fiindcă aceasta poate să le facă mai mult 

rău decât bine, iar sănătatea nu are preț, ca atare trebuie apreciată mai mult de către politicienii 

care gestionează această criză.” Medic specialist pediatrie Ingrid Bălan https://www.apc‐

romania.ro/ro/i‐carpe‐vandute‐ca‐masti‐de‐protectie‐impotriva‐sarscov2/Njc5LTI.html 

“Pe site‐ul oficial al Organizației Mondiale a Sănătății sub titlul ”Potențiale efecte adverse si 

dezavantaje ale purtării măștii de către populația generală sănătoasă” găsim aspectele pe care le 

vom reda mai jos așa cum sunt ele prezentate: 

• risc potențial crescut de auto‐contaminare datorită manipulării unei măști faciale și atingerea 

ulterioară a ochilor cu mâinile contaminate; 

• posibilă auto‐contaminare care poate apărea dacă măștile nonmedicale nu sunt schimbate atunci 

când sunt umede sau murdare. Acest lucru poate crea condiții favorabile pentru multiplicarea 

microorganismelor; 

• dureri de cap potențiale și/sau dificultăți de respirație, în funcție de tipul de mască utilizată; 

• dezvoltarea potențială a leziunilor tegumentare la nivelul feței, dermatite iritante sau acnee care 

se agravează, atunci când masca este folosită frecvent timp îndelungat 

• dificultăți de comunicare clară; 

• disconfort potențial; 

• un fals sentiment de securitate, ceea ce duce la o aderență potențial mai scăzută a altor măsuri 

preventive critice, cum ar fi distanțarea fizică și igiena mâinilor; 

• respectarea slabă a purtării măștilor, în special de către copiii mici; 

• probleme de gestionare a deșeurilor; eliminarea necorespunzătoare a măștilor care duce la 

creșterea gunoiului în locurile publice, risc de contaminare pentru curățătorii stradali și pericol 

pentru mediu; 

• dificultăți de comunicare pentru persoanele surde care se bazează pe citirea buzelor; 

 • dezavantaje pentru cei care le poartă, în special pentru copii, persoane cu probleme de 

dezvoltare, persoanele cu boli mintale, persoanele în vârstă cu deficiențe cognitive, cele cu astm 

bronșic sau cu probleme respiratorii acute sau cronice, cei care au avut traume faciale sau chirurgie 

maxilofacială recentă precum și cei care trăiesc în medii calde și umede. 

 

        Dr. Russel Blaylock, expert în sănătate și autor a numeroase articole și cărți consideră că: ”acest 

virus este o infecție relativ benignă pentru marea majoritate a populației și că majoritatea grupului 

cu risc supraviețuiește, din punct de vedere al unei boli infecțioase și din punct de vedere 

epidemiologic, lăsând virusul să se răspândească prin populația sănătoasă vom ajunge la un nivel 

al imunității efective destul de repede, care va pune capăt acestei pandemii rapid și va preveni 

revenirea acesteia iarna viitoare.  

        Între timp, trebuie să protejăm populația cu risc evitând contactul strâns, sporind imunitatea 

acestora cu compuși care stimulează imunitatea celulară și, în general, să îi îngrijim”.  

https://www.apc‐romania.ro/ro/i‐carpe‐vandute‐ca‐masti‐de‐protectie‐impotriva‐

sarscov2/Njc5LTI.html W
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“În fiecare zi ni se repetă de sute de ori pe posturile de radio şi televiziune mesajul ”Poartă mască, 

arată că îţi pasă!”, dar nicio instituţie a statului român nu a întreprins vreo acţiune de control pentru 

a verifica dacă măştile comercializate în România corespund nevoii de a proteja consumatorii şi 

profesioniştii din domeniul medical împotriva SARS‐CoV‐2. 

Cum afecteaza masca respiratia? 

„Plamanii permit schimbul de oxigen si dioxid de carbon, esential pentru functionarea organismului”, 

explica medicul Robert Graham. 

      Intrucat masca acopera nasul si gura, aceasta poate face dificila respiratia, explica, la randul sau, 

antrenorul de performanta Brian MacKenzie. 

      Intr‐o postare pe Instagram, el a scris ca masca poate impiedica expirarea dioxidului de carbon, 

acesta fiind periculos pentru persoanele cu intoleranta la CO2. „Intoleranta la CO2 inseamna ca nu 

ne folosim plamanii la fel de mult si nu folosim oxigenul in mod optim”, a spus MacKenzie pentru 

Mind Body Green. 

Potrivit unui studiu, simptomele de retentie ale CO2 (hipercapnia) pot include bataile rapide ale 

inimii (tahicardie), scurtarea respiratiei (dispnea), confuzie, dureri de cap si ameteala. 

      Asadar, daca ai un simptom dintre cele asociate cu retentia de CO2, Graham sugereaza sa dai 

masca jos si sa respiri adanc. 

    Să inspiri oxigen proaspat este o solutie eficienta în astfel de situații, dar rezolvă problema doar pe 

termen scurt. „Oxigenul nu poate lucra fara CO2 si cu cât ne controlam mai bine respiratia, în special 

pe cea nazala, cu atat ne dezvoltam o toleranta mai buna la CO2”, explica MacKenzie. 

Terapia cu ozon, sau ozonoterapia, reprezintă o formă de tratament utilizată de mai bine de un 

secol, în vederea creșterii gradului de oxigenare a țesuturilor. Principalele efecte ale terapiei sunt 

cele de ameliorare a metabolismului, detoxifiere, stimulare a funcției imunitare și a mecanismelor 

reparatorii din organism. 

       Ozonul a fost descoperit în 1840 de către chimistul german Christian Friedrich Schonbein. De 

peste 150 de ani, în toată lumea ozonul este folosit în scop curativ și paliativ. 

       În anul 1904, serviciul public de sănătate din SUA a aprobat publicarea unui manual de utilizare a 

apei și uleiului de măsline ozonate. În 1930, Journal of The American Medical Association a publicat 

un articol intitulat ”Utilizarea terapeutică a oxigenului în tromboza coronariană”. În 1931, medicul 

german Otto Warburg câștigă premiul Nobel pentru descoperirile sale în oncologie: demonstrează că 

apariția cancerului este condiționată aproape în totalitate de lipsa oxigenării adecvate a celulelor. 

Mai exact, scăderea cu 60% a aportului de oxigen determină apariția primelor celule canceroase. 

Acest lucru are loc prin acumularea de substanțe toxice înăuntrul și în jurul celulei, acumulare ce 

blochează și deteriorează procesele de respirație celulară. Cercetările inițiale ale dr. Warburg au fost 

confirmate de‐a lungul timpului, demonstrându‐se că deficitul și acumularea ulterioară de toxine 

reprezintă cauza principală a bolilor degenerative, inclusiv a cancerului. 

      În literatura medicală din Germania, în ultimii 5 ani, au fost înregistrate peste 3000 de referințe, a 

câtorva milioane de aplicații, ce arată eficiența și siguranța administrării ozonului la pacienții 

diagnosticați cu diferite maladii. Asociația Internațională a Ozonului, împreună cu producătorii de 

tehnică medicală utilizată în ozonoterapie, raportează că, doar în Europa, există peste 7000 de 

medici care, de mai bine de 40 de ani, folosesc această formă de terapie. https://www.imuno‐

medica.ro/terapii‐oxidative‐ozonoterapie 
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      Raportat la materialele științifice mai sus prezentate, se poate trage o singură concluzie; Ministrul 

Sănătății, domnul Nelu Tătaru, domnul Prim‐Ministru Ludovic Orban, domnul Raed Arafat, domnul 

Străinu Cercercel, domnul Rafila și toti guvernanții care au acceptat intoxicarea populației cu știri 

false și alarmante, plătite bine către Mass media, doresc îmbolnăvirea populației și, nu tratarea, 

vindecarea populatiei.  

     O  stare bună de sănătate este un element esenţial  al bunăstării umane  (Alber  şi Kohler, 2004), 

reprezentând o valoare în sine. La nivel individual, o stare bună de sănătate reprezintă o componentă 

importantă a capitalului uman, permiţând oamenilor să îşi desfăşoare activităţile, să îşi îndeplinească 

ţelurile, să aibă o viaţă completă şi să fie membri activi ai societăţii (Mărginean şi alţii, 2006). La nivel 

societal,  o  stare  de  sănătate  ridicată  este  un  element‐cheie  al  capitalului  uman  al  fiecărei  ţări, 

contribuind la competitivitatea ei faţă de alte ţări (Alber şi Kohler, 2004). 

ALTE ASPECTE  

      Măştile faciale de uz medical sunt introduse de importatori în România pe responsabilitatea 

producătorului, în baza declaraţiei     de conformitate emisă de acesta. 

Măştile faciale de uz medical sunt dispozitive medicale clasa de risc I ! 

 

      Importatorii/producătorii de măşti faciale de uz medical sunt înregistraţi într‐o bază naţională de 

date gestionată de Agenţia Naţională a Medicamentului şi a Dispozitivelor Medicale din România 

(ANMDM) numai în baza prezentării unor documente! 

ANMDM nu verifică dacă măştile faciale de uz medical îndeplinesc cerinţele privind performanţele 

din standardul SR EN 14683! 

       În perioada 17 aprilie ‐ 17 iulie 2020 au fost notificate pe platforma Safety Gate de către ţările 

membre UE 91 de mărci de măşti neconforme, România nu figurează pe lista ţărilor care au făcut 

astfel de notificări ! 

     8 din 10 mărci de măşti neconforme din cele notificate pe Safety Gate sunt fabricate în China. 

      În conformitate cu articolul 18 din OG 21/1992, consumatorii au dreptul de a fi informaţi, în mod 

complet, corect şi precis asupra caracteristicilor esenţiale ale produsului masca de protecţie, astfel 

încât să aibă posibilitatea de a face o alegere raţională, în conformitate cu interesele lor, dintre toate 

măştile de protecţie existente pe piaţa din România şi să fie în măsură să le utilizeze potrivit 

destinaţiei acestora pentru a le asigura protecţia necesară în contexul actual de criză sanitară 

generată de SARS‐CoV‐2. 

Totodată, producătorii de măşti de protecţie, în conformitate cu articolul 20 din OG 21/1992, 

coroborat cu SR EN 149+A1:2009 au obligaţia informării consumatorului cu privire la: 

‐         denumirea produsului, 

‐         marca producătorului, 

‐         număr de utilizări/cicluri de utilizare (purtare), 

‐         perioada de valabilitate, 

‐         principalele caracteristici tehnice (eficienţa de filtrare), W
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‐         compoziţia materialului textil, 

‐         modul/instrucţiuni de utilizare, 

‐         modul de întreţinere (curăţare, dezinfectare), 

‐         modul de păstrare, 

‐         domeniul de utilizare/limite, 

‐         verificări înainte de utilizare, 

‐         semnificaţia tuturor simbolurilor/pictogramelor utilizate. 

      Informaţiile furnizate de producător trebuie să însoţească fiecare ambalaj comercial, oricât de 

mic ar fi şi trebuie să fie în limba română. 

      Condiţii de introducere pe piaţă a măştilor faciale de uz medical anterior introducerii pe piaţă a 

măştilor faciale de uz medical (dispozitiv medical clasa I), producătorul are obligaţia să se 

înregistreze la ANMDMR, conform art. 4 al Ordinului Ministrului Sănătăţii nr. 1009/2016 privind 

înregistrarea dispozitivelor medicale în baza naţională de date. 

      Pentru aceasta, este necesară transmiterea formularului de notificare F.1, care se poate descărca 

de la adresa https://www.anm.ro/dispozitive‐medicale/inregistraredispozitive‐medicale‐în‐baza‐

nationala‐de‐date/. Formularul de notificare trebuie să fie însoţit de documentele specificate la 

secţiunea 5: Documente anexate, respectiv: ‐ copie a certificatului de înregistrare sau alt înscris 

oficial/act normativ care să ateste înfiinţarea unităţii solicitante şi certificatul constatator emis de 

Oficiul Registrului Comerţului din care să rezulte obiectul de activitate al societăţii, pentru unităţile 

solicitante care au obligaţia să se înregistreze la Oficiul Registrului Comertului; ‐ declaraţia de 

conformitate CE a producătorului prevazută în anexa nr. 7 la HG 54/2009, cu modificările ulterioare; 

‐ specificaţia tehnică; ‐ instrucţiunile de utilizare a dispozitivului medical; ‐ eticheta dispozitivului 

medical. În baza documentelor depuse sau transmise, ANMDMR înregistrează informaţiile privind 

dispozitivele medicale introduse pe piaţă în baza naţională de date şi informaţiile privind persoanele 

responsabile de introducerea lor pe piaţă şi emite solicitantului un certificat de înregistrare a 

dispozitivelor medicale. Certificatul de înregistrare a dispozitivelor medicale se emite în termen de 

60 de zile de la primirea formularului de notificare completat cu toate datele şi însoţit de 

documentele corespunzătoare.  

     IMPORTANT Înregistrarea dispozitivelor medicale în baza naţională de date nu reprezintă o 

aprobare sau o autorizare din partea ANMDMR.  

      Dispozitivele medicale clasa I sunt introduse pe piaţă sub responsabilitatea producătorului, în 

baza declaraţiei de conformitate emisă de acesta.  

       Pentru înregistrarea în baza naţională de date sunt necesare doar documentele menţionate mai 

sus, însă producătorul este obligat să aibă în vedere elaborarea întregului dosar de produs, potrivit 

pct. 3 al Anexei 7 a HG 54/2009. În mod special, trebuie avute în vedere prevederile SR EN 

14683+AC:2019 – Măşti faciale de uz medical. Cerinţe şi metode de încercare. 

       Opinia publică ar trebui să ştie, că tot ceea ce s‐a realizat în amplul proces de democratizare a 

statului şi, mai ales, în afirmarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti, în recunoaşterea acestora de 

către autoritatea publică, s‐a făcut cu mari sacrificii.  W
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      Niciodată şi nicăieri în lume, cei aflaţi la putere n‐au renunţat de bună voie la maniera abuzivă şi 

discreţionară de a guverna, la tot felul de privilegii şi favoruri care‐i fac captivi unor cercuri restrânse 

de interese. 

     Obligativitatea purtării măștii, mai nou și în spații deschise este făcută de ,,distinșii noștri 

guvernanți,, în scop COMERCIAL nu de prevenție cum se încearcă să ne inducă subminal acesti 

domni care ne vor ,,BINELE,, (purtati masca dacă vă pasă). 

Asociaţia de protecţie a consumatorilor InfoCons, prin Sistemul de alertă rapidă pentru produse 

nealimentare și periculoase, atrage atenția la o serie de măști de protecție periculoase, care sunt 

achiziționate în special în această perioadă. 

     ,,Citiți informațiile de pe etichetă, termenul de valabilitate, modalitatea de depozitare, modul de 

utilizare, grupele de vârstă pentru care se poate utiliza produsul! Păstrați bonul fiscal, dacă va fi 

nevoie să depuneți o reclamație! Ia atitudine! InfoCons este alături de tine, 0219615!”, este mesajul 

președintelui InfoCons, Sorin Mierlea.,, https://www.bizbrasov.ro/2020/04/28/avertisment‐al‐

protectiei‐consumatorilor‐4‐tipuri‐de‐masti‐care‐pot‐fi‐periculoase‐pentru‐sanatate/ 

       Sistemul european de alertă rapidă pentru produse nealimentare (RAPEX) a semnalat 32 de 

tipuri de măști de protecție neconforme, cea mai recentă alertă făcând referire la 15 noi tipuri, 

informează InfoCons, citat de Mediafax. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/32‐de‐tipuri‐de‐masti‐neconforme‐au‐fost‐gasite‐in‐

europa‐lista‐echipamentelor‐de‐protectie‐cu‐risc‐asupra‐sanatatii‐1315222 

    Prin punerea în circulație a măștilor neconforme, statul roman dorește îmbolnăvirea masivă a 

populației și,  nu prevenirea cu Covid‐19, ceea ce echivalează cu un GENOCID. 

Genocidul (termen creat în 1944 de juristul polonez Raphael Lemkin pentru a denumi „practica 

exterminării națiunilor și a grupurilor etnice”) reprezintă exterminarea intenționată (deliberată) a 

unei comunități (a unor grupuri) naționale, etnice, rasiale sau religioase, constituind o crimă 

împotriva umanității. 

 

ASPECTE JURIDICE CU PRIVIRE LA TRIAJUL PERSOANELOR 

     Potrivit art 2 din Ordinul   nr. 874/81/2020,  pe durata stării de alertă se instituie obligativitatea 

instituțiilor și autorităților publice, operatorilor economici și profesioniștilor de a organiza 

activitatea astfel încât să se asigure la intrarea în sediu efectuarea triajului epidemiologic și 

dezinfectarea obligatorie a mâinilor, în condițiile și cu respectarea Instrucțiunilor generale privind 

măsurile de igienă, prevăzute în anexă. 

       În multe state din Uniunea Europeană este interzis să iei temperatura angajaților și a 

vizitatorilor, în România, acest lucru tocmai a devenit legal prin Hotărârea CNSSU nr. 

24/2020 și Legea nr. 55/2020, prin urmare angajatorii, operatorii economici, instituțiile publice și 

private au obligația de a măsura temperatura persoanelor care intră în incintă pentru a respecta 

obligațiile legale. 

Triajul epidemiologic constă în: 

 măsurarea temperaturii prin termometru noncontact (temperatura înregistrată nu trebuie 

să depășeasca 37,3 C); W
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 observarea semnelor și simptomelor respiratorii (de tipul: tuse frecventă, strănut frecvent, 

stare generală modificată); 

 dacă temperatura înregistrată depășește 37,3 C, se recomandă repetarea măsurării 

temperaturii, după o perioadă de 2‐5 minute de repaus. 

 dacă se constată menținerea unei temperaturi mai mare de 37,3 C sau/și prezența altor 

simptome respiratorii, persoana este îndrumată către mediul de familie în vederea 

efectuării unui consult medical: 

 dacă se încadrează în definiția de caz suspect COVID 19, medicul de familie îi va 

recomanda testarea pentru diagnosticarea infecției cu virusul SARS‐CoV‐2; 

 dacă nu se încadrează în definiția de caz suspect COVID 19, medicul de familie va stabili 

diagnosticul. 

       În acest context, pentru personalul angajat, la accesul în sediul unității/instituției, este 

obligatoriu triajul epidemiologic și dezinfectarea mâinilor. Triajul nu implică înregistrarea datelor cu 

caracter personal. 

      Sănătatea omului este ţelul suprem al actului medical. Obligaţia medicului constă în a apăra 

sănătatea fizică şi mentală a omului, în a uşura suferinţele, în respectul vieţii şi demnităţii persoanei 

umane, fără discriminări în funcţie de vârstă, sex, rasă, etnie, religie, naţionalitate, condiţie socială, 

ideologie politică sau orice alt motiv, în timp de pace, precum şi în timp de război. Respectul datorat 

persoanei umane nu încetează nici după decesul acesteia. 

      La acest moment, paznici, jandarmi, personal necalificat, a ajuns să facă acte medicale deși, nu 

au specialiatea de medic. 

      Dacă triajul epidemiologic ar fi fost făcut de către medici sau asistenți medicali, acest triaj ar fi 

fost legal, dar triajul epidemiologic, este exercitat  în multe cazuri de persoane fără studii superiore, 

fără pregătire medicală, aducând o MARE ÎNJOSIRE, JIGNIRE   actului medical. 

         În exercitarea profesiei sale, medicul este obligat să respecte drepturile fundamentale ale 

omului şi principiile etice în domeniul biomedical. Colegiul Medicilor din România va actualiza 

periodic prevederile prezentului cod în concordanţă cu declaraţiile şi convenţiile la care România 

este parte, privind etica în domeniul biomedical. 

       Art. 12. –Codul de  deontologic medical,   Încredinţarea totală sau parţială a obligaţiilor proprii 

către alte persoane, în lipsa controlului personal, constituie abatere deontologică. 

Art. 23. – Medicul poate utiliza numai aparate de diagnostic sau tratament autorizate şi pentru 

mânuirea cărora are pregătire ori suficientă practică. 

     Art. 46. – Este interzisă acordarea de facilităţi, colaborarea sau sprijinirea oricărei persoane care 

practică ilegal medicina. Medicul are obligaţia de a sesiza existenţa unor astfel de situaţii colegiului 

teritorial al medicilor. 

       La acest moment, se facilitează practicarea ilegală a medicinii de către paznici, jandarmi, 

angajați cu studii medii, etc. 

  W
W

W
.L

U
M

EA
JU

ST
IT

IE
I.R

O



         În documentul “PROCEDURI DE PRACTICĂ PENTRU ASISTENŢII MEDICALI GENERALIŞTI” se arată, 

citez: valoarea considerata echivalenta temperaturii normale vine de la măsuratorile facute de un 

doctor german Carl Reinhold August Wunderlich. Acesta a măsurat într‐o clinică din Leipzig 

temperaturile a peste 25.000 de pacienti la jumatatea secolului 19 și a ajuns la concluzia ca 37 de 

grade Celsius este valoarea “normala” a temperaturii corpului uman. 

  

      Tot el considera temperaturile intre 36,2 si 37,5 grade C drept fiziologic normale, a observat ca 

femeile au temperaturi usor ridicate fata de barbati si ca la batrani temperatura normala este usor 

scazuta (cu aprox. 0,9 grade C).  

     Tot de la el avem si fraza “cea mai scazuta temperatura este atinsa dimineata, intre 2 si 8 AM si 

cea mai crescuta dupa‐amiza, intre 4 si 9 PM“.  

 

      Termometru non‐contact cu infrarosu, este  conceput pentru măsurarea temperaturii corporale, 

de la distanță, fără atingere. 

          Toata materia cu o temperatura peste 0 grade Kelvin emite radiatii infrarosii. Acestea sunt 

radiații electromagnetice într‐o anumită lungimea de undă, pe care ochii umani nu le pot vedea. 

     Sunt practic radiatii termice ale moleculelor incarcate electronic.  

 

      Pentru folosirea termometrelor cu infrarosii,  temperatura trebuie luată la o distanta definita fata 

de dispozitiv. 

     Radiația în infraroșu (IR) este o radiație electromagnetică a cărei lungime de undă este mai lungă 

decât cea a luminii vizibile (400 ‐ 700 nm), dar mai scurtă decât cea a radiației terahertz (100 μm ‐ 1 

mm) și a microundelor (~30000 μm). 

       Fotografierea în infraroșu este folosită în aplicațiile militare pentru achiziția de date dar și în 

scopuri industriale sau civile. Utilizările militare includ vederea nocturnă, supravegherea pe timp de 

noapte, localizare și urmărire. Omul, la temperatura normală a corpului, radiază pe lungimea de 

undă de 10 micrometri. Utilizările civile includ analiza eficienției termale, monitorizarea mediului 

înconjurător, inspectarea uzinelor industriale, detectarea temperaturii la distanță, comunicațiile fără 

fir pe distanțe scurte, spectrografie și meteorologie. 

 

       Potrivit art 52 din Constituția României(1) Persoana vătămată într‐un drept al său ori într‐un 

interes legitim, de o autoritate publică, printr‐un act administrativ sau prin nesoluţionarea în 

termenul legal a unei cereri, este îndreptăţită să obţină recunoaşterea dreptului pretins sau a 

interesului legitim, anularea actului şi repararea pagubei. 

 

Dreptul la un remediu efectiv Orice persoană, ale cărei drepturi şi libertăţi recunoscute de prezenta 

Convenţie au fost încălcate, are dreptul de a se adresa efectiv unei instanţe naţionale, chiar şi atunci 

când încălcarea s‐ar datora unor persoane care au acţionat în exercitarea atribuţiilor lor oficiale, art 

13 CEDO.  W
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ASPECTE PRIVIND INFRACȚIUNILE RECLAMATE 

Abuz în serviciu art 297 alin 1  Cod penal 

 

1. Pe o perioadă de 4 luni, începând cu data de 15 mai 2020, Guvernul României difuzează 

contra cost, prin intermediul serviciilor mass‐media, campanii de informare publică privind 

măsurile de prevenire și limitare a răspândirii coronavirusului, se arată în OUG pentru 

organizarea unor campanii de informare publică în contextul situației epidemiologice 

determinate de răspândirea COVID‐19. 

     Pentru această campanie de informare a fost  alocat un buget de 200 de milioane de lei, din care 

55% se alocă pentru serviciile de programe de televiziune, 23% pentru furnizori media online, 12% 

pentru serviciile de programe de radiodifuziune, 1% pentru creația și producția materialelor care vor 

fi difuzate în cadrul campaniilor de informare publică. 

      Guvernul României, sub îndrumarea directă a domnului Ludovic Orban, a dispus în mod abuziv și 

illicit alocarea  sumei de 40.000.000 Euro, unor societăți comerciale private, în condițiile în care 

TELEVIZUNEA ROMANĂ,este  televiziune de stat. 

  Societatea Romana de Radiodifuziune şi Societatea Romana de Televiziune, ca servicii publice în 

realizarea obiectivelor generale de informare, educaţie, divertisment, sunt obligate sa prezinte, în 

mod obiectiv, impartial, realitatile vieţii social‐politice şi economice interne şi internaţionale, sa 

asigure informarea corecta a cetăţenilor asupra treburilor publice, sa promoveze, cu competenta 

şi exigenta, valorile limbii romane, ale creatiei autentice culturale, ştiinţifice, naţionale şi universale, 

ale minorităţilor naţionale, precum şi valorile democratice, civice, morale şi sportive, sa militeze 

pentru unitatea naţionala şi independenta tarii, pentru cultivarea demnităţii umane, a adevărului şi 

justiţiei. 

La acest moment nicio televiziune privată nu asigura informarea CORECTĂ,OBIECTIVĂ a realității . 

Societatea Romana de Radiodifuziune şi Societatea Romana de Televiziune sunt persoane juridice, 

au sediul în municipiul Bucureşti şi îşi desfăşoară activitatea sub controlul Parlamentului. 

Starea de urgență declanșată în pandemia de coronavirus a instaurat haos și un teren fertil pentru 

abuzuri în achizițiile publice făcute de stat. Decretele președintelui Klaus Iohannis nu au adus 

claritate și au dat „un semnal periculos”, arată experții în achiziții publice reuniți de Expert Forum. 

„Această situație de urgență a fost considerată de unii ca o oportunitate să mai rezolve anumite 

lucruri pentru partid, pentru unii, pentru alții, prin intermediari. Avem abuzuri și trebuie investigate”, 

spune profesorul de drept administrativ și achiziții publice Dacian Dragoș, de la Universitatea Babeș‐

Bolyai. 

„Este foarte greu să vedem cât ne costă această pandemie. Noi vedem doar un fragment din aceste 

achiziții. Ce se va întâmpla după aceea, cum vor fi verificate... Știm că s‐a prevăzut că, în termen de 

60 de zile de la terminarea stării de urgență, Curtea de Conturi are obligația de a verifica și de a 

transmite un raport Parlamentului.  

Nu știu ce capacitate are Curtea de Conturi, pentru că sunt foarte multe autorități care au făcut 

achiziții”, a spus Valeria Tudora. W
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https://romania.europalibera.org/a/haos‐achizitii‐publice‐stare‐de‐urgenta‐expert‐decretele‐

presedintelui‐semnal‐periculos‐/30606107.html 

         Şeful DNA consideră că faptele de corupţie comise pe fondul acestei pandemii şi care 

îngreunează protejarea eficientă a cetăţenilor sunt mult mai grave decât în general, iar instituţia pe 

care o conduce îi va trage la răspundere, indiferent despre cine este vorba. Acesta a precizat 

că procurorii anticorupţie au înregistrat 33 de dosare în legătură cu atribuirea unor contracte de 

achiziţii în domeniul sanitar pe timpul pandemiei de coronavirus. 

        Mi se par mult mai grave faptele de corupţie comise pe fondul unei pandemii cu implicare 

directă în protejarea eficientă a cetăţenilor. Ne vom face datoria indiferent de cine este vorba. (…) 

Pot să vă aduc la cunoştinţă că la DNA sunt înregistrate 33 de dosare penale, dintre care în 25 de 

cauze procurorii s‐au sesizat din oficiu. În aceste cauze, se efectuează cercetări privind încălcarea 

prevederilor legale în legătură cu organizarea, atribuirea şi derularea unor contracte de achiziţii 

publice directe a unor echipamente de protecţie: măşti, viziere, combinezoane, izolete şi altele 

materiale. De asemenea, achiziţionarea de măşti medicinale neconforme, considerate periculoase şi 

interzise în UE”,  a declarat şeful DNA, în cadrul unei conferinţe de presă online. 

https://www.capital.ro/dna‐ii‐ameninta‐pe‐arafat‐si‐cercel‐totul‐se‐va‐afla‐mesajul‐in‐plina‐

pandemie.html 

Arafat: Cine a ocolit birocrația acum pentru achiziții sanitare să nu fie pedepsit! Dacă se va uita în 

ce am fost, avem o mare problemă 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/arafat‐cine‐a‐ocolit‐birocratia‐acum‐pentru‐achizitii‐

sanitare‐sa‐nu‐fie‐pedepsit‐daca‐se‐va‐uita‐in‐ce‐am‐fost‐avem‐o‐mare‐problema‐1293806 

Conform Constituției României, NIMENI NU ESTE MAI PRESUS DE LEGE . 

      Domnul Arafat trebuie să răspundă pentru achizițiile făcute în mod illegal, abuziv din banii 

publici. 

     Poporul Român are o mare problemă că au fost risipiți în mod fraudulos bani publici. 

Raed Arafat, mesaj dubios în plină pandemie 

      Încă de la debutul epidemiei de coronavirus în ţara noastră au apărut informaţii cu privire la 

tunuri financiare, respectiv cazul unei bucătărese din Giurgiu, care a câştigat un contract de 12 

milioane de euro pentru măşti de protecţie. Pentru cei care au făcut ilegalităţi, Raed Arafat spune că 

ar trebui să se ia măsuri împotriva lor. Pe de altă parte, Raed Arafat spune că cei care nu au 

respectat unele proceduri în achiziţiile făcute pentru combaterea epidemiei de coronavirus nu ar 

trebui pedepsiţi şi ar trebui să se ţină cont de contextul în care au fost făcute. 

https://playtech.ro/stiri/raed‐arafat‐mesaj‐dubios‐in‐plina‐pandemie‐ce‐spune‐despre‐cei‐care‐au‐

cumparat‐fara‐nici‐o‐regula‐echipamente‐si‐medicamante‐110588 

      După Streinu‐Cercel, Raed Arafat avertizează și el procurorii să‐i lase în pace pe cei care “nu au 

respectat o regulă sau au mers mai repede la achiziții în această perioadă” 

Citeşte întreaga ştire: După Streinu‐Cercel, Raed Arafat avertizează și el procurorii să‐i lase în pace 

pe cei care “nu au respectat o regulă sau au mers mai repede la achiziții în această perioadă” 

https://www.libertatea.ro/stiri/dupa‐streinu‐cercel‐raed‐arafat‐avertizeaza‐si‐el‐procurorii‐sa‐i‐lase‐

in‐pace‐pe‐cei‐care‐nu‐au‐respectat‐o‐regula‐sau‐au‐mers‐mai‐repede‐la‐achizitii‐in‐aceasta‐

perioada‐2960336 
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     Streinu‐Cercel: “Nimeni nu va avea voie să se atingă de noi în viitor” În urmă cu trei săptămâni, 

într‐un dialog cu Mihai Gâdea, Streinu‐Cercel a dat vina pe presă, care tocmai dezvăluise că milioane 

de măști fuseseră cumpărate de către statul român prin firma unei bucătărese din Giurgiu.  

Citeşte întreaga ştire: După Streinu‐Cercel, Raed Arafat avertizează și el procurorii să‐i lase în pace 

pe cei care “nu au respectat o regulă sau au mers mai repede la achiziții în această perioadă” 

https://www.libertatea.ro/stiri/dupa‐streinu‐cercel‐raed‐arafat‐avertizeaza‐si‐el‐procurorii‐sa‐i‐lase‐

in‐pace‐pe‐cei‐care‐nu‐au‐respectat‐o‐regula‐sau‐au‐mers‐mai‐repede‐la‐achizitii‐in‐aceasta‐

perioada‐2960336 

     Ministrul Sănătății, Nelu Tătaru, a explicat la Digi24 de ce persoane care sufereau de boli grave, 

unele în fază terminală, au fost incluse în bilanțul deceselor de COVID‐19. Aceasta, după ce 

secretarul de stat Horațiu Moldovan a spus că multe dintre persoanele cu comorbidități, 

diagnosticate și cu SARS‐CoV‐2, erau deja într‐o stare atât de gravă din cauza bolilor cronice de care 

sufereau, încât nu se poate spune cu exactitate dacă au murit din cauza noului coronavirus. 

   Trebuie să ne gândim că fiecare din acești decedați avea și infecție cu noul coronavirus. Noi ținem 

să raportăm orice infecție cu coronavirus. Cei care aveau comorbidități nu le aveau de cu o zi înainte. 

Le aveau de ani de zile. Faptul că a intervenit o infecție cu coronavirus poate să fi grăbit decesul 

pentru o boală cronică, dar avea acea infecție cu coronavirus”, a spus Nelu Tătaru 

    „Față de alte țări care nu raportează – și mă refer aici la Germania – decât cazuri strict fără 

comorbiditate, care au murit de infecție COVID, am ales, și la recomandarea Organizației Mondiale a 

Sănătății, care ne‐a cerut să raportăm fiecare caz de infecție cu COVID, am ales să raportăm inclusiv 

cazurile decedat care aveau infecții COVID”, a explicat 

el.https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/sanatate/de‐ce‐sunt‐raportate‐ca‐decese‐covid‐

persoanele‐care‐aveau‐boli‐grave‐explicatiile‐lui‐nelu‐tataru‐1303683 

Declaraţie incredibilă a şefei DSP: Suceava are un număr atât de mare de cazuri Covid‐19 pentru că 

raporta teste, nu bolnavi 

      Suceava a raportat săptămâni la rând numărul de teste efectuate și nu cel al persoanelor 

contaminate, acesta fiind unul din motivele pentru care apare cu cel mai mare procent de cazuri 

Covid‐19 din România, dezvăluie șefa DSP din acest județ. 

     Numărul foarte mare de cazuri de Covid‐19 raportat în județul Suceava și diferențele care apar 

între numărul total de cazuri, pe de o parte, și suma cazurilor de persoane vindecate, încă pozitive și 

decese, pe de altă parte, duce la concluzia că undeva pe traseul raportărilor există o 

eroare.https://stirileprotv.ro/stiri/actualitate/incredibil‐suceava‐are‐un‐numar‐atat‐de‐mare‐de‐

cazuri‐covid‐19‐pentru‐ca‐raporta‐numarul‐de‐teste‐nu‐de‐imbolnaviri.html 

   Autoritatile ne ascund mortii de COVID‐19 versus decesele sunt din alte cauze si sunt fals trecute la 

COVID‐19, să ne sperie.https://www.dw.com/ro/top‐fake‐news‐uri‐si‐conspiratii‐despre‐covid‐19‐

ziarecom/a‐53373459 

       Aproximativ 3.700 de suedezi au fost informaţi, în mod eronat, că sunt infectaţi cu SARS‐CoV‐2, 

din cauza unor defecte identificate în cazul kiturilor de testare provenite din China, informează 

Reuters. https://www.viata‐medicala.ro/internationale/mii‐de‐rezultate‐fals‐pozitive‐pentru‐covid‐

19‐18408 
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BUCUREȘTI, 21 sept – Sputnik. O dezvăluire „nucleară”: reportările COVID sunt manipulate politic! 

Cei care spun asta sunt doi politicieni foarte bine informați, senatorul Danie Zamfir și fostul deputat 

Cozmin Gușă, consultant politic de top.  

Astfel, Cozmin Gușă a declarat la RTV că Guvernul se pregătește ”să manipuleze datele Covid, pentru 

a le folosi în scop electoral”. 

Surse ”din anturajul lui Ludovic Orban” i‐au dezvăluit lui Gușă că în zilele următoare Guvernul va 

ridica raportările infectărilor Covid la 2.000 de cazuri pe zi, motivul fiind unul uluitor: înspăimântarea 

electoratului vârstnic al PSD! 

https://ro.sputnik.md/analytics/20200921/31745383/Daniel‐Zamfir‐i‐Cozmin‐Gu‐arunc‐n‐aer‐

raportrile‐COVID.html 

Jurnalista Adriana Balint: 38 la sută din raportările zilnice cu cei infectați cu COVID‐19 sunt 

anunțați în fals. Cine ne minte? Cine răspunde de manipularea 

populației?https://rgnpress.ro/2020/09/14/jurnalista‐adriana‐balint‐38‐la‐suta‐din‐raportarile‐

zilnice‐cu‐cei‐infectati‐cu‐covid‐19‐sunt‐anuntati‐in‐fals‐cine‐ne‐minte‐cine‐raspunde‐de‐

manipularea‐populatiei/ 

Într‐un mesaj postat pe o rețea socială, Adriana Vitan‐Balint sesizează faptul că o parte din cazurile 

intrate în raportări ”nu se regăsesc niciunde”.  

”Ieri iar au intrat în statistici 1109 cazuri de covid. Unde au intrat, iar e o nebuloasă, pentru că au 

ieșit doar 250 de cazuri (214 vindecați și 36 decedați), in timp ce în spitale s‐a mărit numărul 

internaților cu 25 și în izolare cu 46. 

Și uite așa, Gașca strategică a palmat până ieri 32.640 cazuri care au intrat în raportări și care nu se 

găsesc pe niciunde. 32.640 dintr‐un total de 103.495. Dar nimeni, absolut nimeni nu iese să explice 

de ce nu bat cifrele”, scrie Adriana Vitan‐Balint pe Facebook.  

Aceasta a monitorizat cifrele încă din data de 16 martie 2020, centralizând toate cifrele emise de 

Grupul de Comunicare Strategică și observând diferențe mari între raportări și numărul real de cazuri 

de coronavirus. https://www.antena3.ro/coronavirus/bomba‐din‐raportarile‐grupului‐de‐

comunicare‐strategica‐ce‐se‐ascunde‐in‐spatele‐cifrelor‐covid‐582016.html 

Germania: Un raport controversat susține că pandemia de COVID‐19 este o “alarmă falsă” 

”Pandemia de coronavirus este o alarmă falsă și majoritatea persoanelor decedate ar fi murit oricum 

din cauza comorbidităților”.https://www.forbes.ro/germania‐un‐raport‐controversat‐sustine‐ca‐

pandemia‐de‐covid‐19‐este‐o‐alarma‐falsa‐169779 

 

Starea de urgență declanșată în pandemia de coronavirus a instaurat haos și un teren fertil pentru 

abuzuri în achizițiile publice făcute de stat. 

       În starea de urgență, care a suspendat timp de două luni mersul normal al legilor în România, 

autoritățile au primit undă verde să facă achiziții publice directe pentru a preveni și combate 

pandemia, fără a mai ține cont de limitele legale din domeniul achizițiilor publice.  

          Un singur exemplu, este spitalul modular de la Miroslava , jud. Iași, verificat actualmente de 

DNA.  W
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      Procurorul‐şef al DNA, Crin Bologa, a anunţat,  că procurorii anticorupţie au înregistrat 33 de 

dosare în legătură cu atribuirea unor contracte de achiziţii în domeniul sanitar pe timpul 

pandemiei de coronavirus, dintre care în 25 de cauze procurorii s‐au sesizat din oficiu. 

https://financialintelligence.ro/dna‐a‐deschis‐33‐dosare‐in‐legatura‐cu‐achizitiile‐medicale‐facute‐

in‐timpul‐pandemiei/ 

 

  DESPRE FUNDAȚIA SMURD, COORDONATĂ DE DR. RAED ARAFAT 

    Conform legii, SMURD funcţionează ca o „structură de intervenţie, în organigrama Inspectoratului 

General pentru Situaţii de Urgenţă”, depinzând organizatoric sau financiar de MAI, de Ministerul 

Sănătăţii şi de diverse autorităţi locale. Este vorba, aşadar, de un serviciu public.Ceea ce nu ştiaţi 

este că denumirea şi simbolurile acestui serviciu public sunt mărci întregistrate ale unei entităţi 

private. Logo‐ul şi denumirea SMURD, inscripţionate pe maşinile de intervenţie, pe afişele IGSU şi 

chiar şi pe documente oficiale aparţin, de drept, fundaţiei subsecretarului de stat Raed Arafat.  

      Ele au fost înregistrate iniţial în 2001 de Societatea de Medicină de Urgenţă şi Catastrofă, sub 

umbrela căreia activa medicul Arafat la vremea aceea. Anul acesta, marca SMURD a fost 

reînregistrată la OSIM, titularul fiind Fundaţia pentru SMURD. 

Aşadar, avem de‐a face o cu o instituţie publică, finanţată cu bani de la buget, care foloseşte ca 

denumire o marcă înregistrată privat şi care promovează, efectiv, această marcă înregistrată. 

      După ajungerea lui Raed Arafat la Guvern, SMURD‐ul, care avea câteva filiale, a cunoscut o 

dezvoltare spectaculoasă. Deşi nu avea acest serviciu în subordinea sa, Ministerul Sănătăţii a pompat 

zeci de milioane de euro pentru dotarea şi extinderea SMURD la nivel naţional. 

      În ceea ce priveşte marca înregistrată SMURD, ea nu a rămas multă vreme fără stăpân. Odată cu 

expirarea termenului de protecţie iniţial în 2011, pe adresa OSIM a sosit o cerere de reînregistrare. 

Deşi marca aparţinuse SMUCR, noua solicitare a venit din partea Fundaţiei pentru SMURD 

(FpSMURD). Una din diferenţele semnificative între cele două ONG‐uri este aceea că în FpSMURD, 

Raed Arafat este membru fondator unic şi are prerogative care îi permit să taie şi să spânzure (face 

numiri şi destituiri, decide dizolvarea, prezidează şedinţele Consiliului Director ş.a.). 

      Spre deosebire de înregistrarea anterioară, FpSMURD a cerut o suplimentare a claselor de 

produse şi servicii pentru care este înregistrată marca. Astfel, pe lângă „transport medical” şi 

„servicii medicale de urgenţă” – activităţi pentru care fusese făcută înregistrarea din 2001 – 

FpSMURD are acum exclusivitatea folosirii denumirii şi logo‐ului SMURD şi pentru o nouă clasă. Este 

vorba despre „aparate şi instrumente ştiinţifice, (…) de siguranţă, salvare şi didactice, (…) 

extinctoare, echipamente, îmbrăcăminte, încălţăminte, căşti şi măşti de protecţie”, printre alte tipuri 

de produse. Practic, Fundaţia sau firmele create de Fundaţie sunt singurele care pot produce şi 

comercializa astfel de aparate, instrumente şi accesorii, sub sigla şi denumirea SMURD. 

     Noua înregistrare a fost definitivată în vara lui 2012, ea fiind valabilă 10 ani. 

      Fundaţia medicului/subsecretarului de stat Raed Arafat nu are în proprietate numai denumirea şi 

simbolurile SMURD. Ea operează şi site‐ul „oficial” de internet al serviciului de urgenţă. Pe pagina 

IGSU există o secţiune dedicată SMURD, dar aici, în loc să fie oferite informaţii privind acest serviciu, 

suntem redirecţionaţi către alte site‐uri: cel al fundaţiei medicului Arafat şi cel „oficial” al SMURD. 

Cele două site‐uri par trase la indigo, folosesc aceleaşi culori şi mod de aranjare a paginii. Ambele 

poartă acelaşi mesaj menit să inducă în eroare: „Redirecţionează 2% pentru SMURD” (SMURD nu are 

buget propriu, iar legea nu permite redirecţionarea a 2% din impozit către instituţii publice, deci 

afirmaţia e falsă, banii intrând în conturile Fundaţiei). Aceste aspecte nu trebuie să ne mire, de W
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vreme ce Fundaţia are în proprietate atât site‐ul propriu, cât şi pe cel „oficial” al SMURD. 

       Linkurile pe internet nu sunt singura metodă prin care Ministerul Internelor şi IGSU ridică mingea 

la fileu Fundaţiei pentru SMURD. Toate autoutilitarele folosite de SMURD‐ul public sunt 

inscripţionate cu denumirea şi cu logo‐ul aflate de 11 ani în proprietatea fundaţiilor create şi 

prezidate de Raed Arafat. Astfel, maşinile de intervenţie au devenit un fel de panouri publicitare 

volante, care promovează o marcă privată. 

https://www.dezvaluiri.ro/fundatia‐lui‐raed‐arafat‐proprietara‐in‐acte‐a‐denumirii‐si‐insemnelor‐

smurd/ 

SECRETUL puterii și al funcțiilor ”Sfântului” Arafat: BANII care se scurg prin fundația sa! Liderii politici 

nici nu îndrăznesc să‐l critice 

    Sumele considerabile de bani care sunt rulate nu tocmai transparent prin fundația coordonată de 

controversatul Raed Arafat ar putea elucida, finalmente, dacă s‐ar realiza un control corespunzător, 

de ce i se conferă sirianului o putere atât de mare și de ce este veșnic în funcții, în pofida tuturor 

erorilor tragice pe care le‐a comis, susține jurnalista Claudia Pîrvoiu (Hotnews), pe Facebook.   

https://www.podul.ro/articol/7718/secretul‐puterii‐si‐al‐functiilor‐sfantului‐arafat‐banii‐care‐se‐

scurg‐prin‐fundatia‐sa‐liderii‐politici‐nici‐nu‐indraznesc‐sa‐l‐critice 

Tolontan: Şefii ISU se plimbau pe BANII ROMÂNILOR donaţi pentru Fundaţia SMURD, condusă de 

Raed Arafat. Inspectorii ISU încasau ŞPĂGI de 10.000 de euro pe lună. REPLICA Fundaţiei SMURD 

https://evz.ro/tolontan‐sefii‐isu‐se‐plimbau‐pe‐banii‐romanilor‐donati‐pentru‐fundatia‐smurd‐

condusa‐de‐raed‐arafat‐inspectorii‐isu‐incasau‐spagi‐de‐10000‐de‐euro‐pe‐luna‐replica‐fundatiei‐

smurd.html 

 

         Stiati ca SMURD nu e a statului ci e fundatia privata lui Raed Arafat ce primeste bani publici de 

la popor si Ministerul de Interne distrugind intentionat serviciul public de stat Ambulanta =Salvarea 

ca sa fure cu SMURD ul sau(masini scumpe cumparate si aparatura scumpa fara licitatii?)?Deci firma 

sa SMURD are angajati platiti de Ministerul de Interne.Adica ai o firma privata si angajatii tai sunt 

platiti de Ministerul de Interne?Pai hai ca toti romanii sa avem salarii uriase de la Ministerul de 

Interne nu numai Arafat!Distribuiti masiv sa stie! 

https://libertateadeopinie.ro/2020/06/30/smurd‐e‐firma‐privata‐a‐lui‐raed‐arafat‐ce‐primeste‐bani‐

publici‐de‐la‐popor‐si‐de‐la‐ministerul‐de‐interne‐voi‐aveti‐la‐fel/ 

       Raed Arafat nu înțelege că în România unde‐i lege nu‐i tocmeală! În urmă cu două zile 

dezvăluiam că Raed Arafat încalcă Ordonanța de Guvern 26/2000, emisă de premierul Mugur 

Isărescu în care apare prevederea, nemodificată până în prezent că : „Art.24 (4) Nu poate fi membru 

al consiliului director, iar dacă era, pierde aceasta calitate orice persoana care ocupa o funcţie de 

conducere în cadrul unei instituţii publice, dacă asociaţia respectiva are ca scop sprijinirea activităţii 

acelei instituţii publice.” iar la articolul 29, de asemenea nemodificat până în prezent  că „(4) 

Dispoziţiile art. 22 şi 24 alin. (4) se aplica în mod corespunzător şi în ceea ce priveşte membrii 

consiliului director.” al fundațiilor. Așadar, Arafat care ocupă o funcție de conducere în MAI, fiind 

chiar șeful DSU nu mai poate fi și Președintele Fundației pentru SMURD care are ca scop declarat 

sprijinirea acestui departament, conform legii. 

https://www.curentul.info/actualitate/prins‐ca‐incalca‐legea‐fundatiilor‐raed‐arafat‐minte‐din‐nou‐

cu‐tupeu/ 
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Miza lui Arafat: controlul achiziţiilor pentru Urgenţă 

LIPSĂ DE TRANSPARENŢĂ. Fostul subsecretar de stat din Ministerul Sănătăţii nu a clarificat legăturile 

sale cu Gogan Vasile, patronul firmei Deltamed SRL, furnizorul oficial de ambulanţe pentru SMURD. 

https://evz.ro/miza‐lui‐arafat‐controlul‐achizitiilor‐pentru‐urgenta‐961165.html 

      Fundația pentru SMURD a postat un mesaj în care scrie despre această unitate și reamintește 

despre „importanța primordială a respectării măsurilor de prevenție în vederea scăderii ratei de 

transmisie a virusului”. 

      „A treia unitate de terapie intensivă mobilă cu 12 paturi achiziționată de Fundatia Mereu   

Aproape în cadrul proiectului “Creșterea rezilienței sistemului național de urgență în caz de 

pandemii și dezastre”, inițiat și coordonat de Fundația pentru SMURD, a fost astăzi instalată în 

curtea Spitalului Clinic de Boli Infecțioase și Pneumoftiziologie “Dr. Victor Babeș” Timișoara și 

urmează a fi dată în folosință începând de săptămâna viitoare. 

       Unitatea va da posibilitatea spitalului de a gestiona numărul constant în creștere de pacienți 

critici internați ca urmare a infecției cu noul coronavirus, context în care dorim să vă reamintim de 

importanța primordială a respectării măsurilor de prevenție în vederea scăderii ratei de transmisie a 

virusului”, este scris pe pagina Fundației pentru SMURD. 

https://www.capital.ro/arafat‐anunta‐o‐noua‐unitate‐mobila‐destinata‐luptei‐cu‐pandemia‐

cresterea‐rezilientei‐sistemului‐national‐de‐urgenta.html 

ÎN PLINĂ CRIZĂ DE CORONAVIRUS, RAED ARAFAT RISIPEȘTE SUTE DE MILIOANE DE EURO PE 

BULDOZERE, ELICOPTERE, DRONE, MACARALE, ȘALUPE ȘI CHIAR ȘI UN VAPOR 

5 aprilie 2020 

      Inspectoratul General pentru Situații de Urgență (IGSU) aflat în coordonarea directă  lui Raed 

Arafat, secretarul de stat din Ministerul Administrației și Internelor și șeful Grupului de Suport 

Tehnico‐Știinţific privind gestionarea bolilor înalt contagioase pe teritoriul României, se află în plin 

proces pentru demararea unor achiziții de numai puțin de 682 milioane de euro din fonduri 

europene. 

      În plină pandemie de coronavirus, când personalul medical anunță demisii în masă pentru că nu 

are echipament minim de protecție de la mănuși până la măști și combinezoane iar spitalelelor le 

lipsesc ventilatoarele și alte echipamente esențiale, uriașa sumă de bani va fi risipită, într‐o proporție 

covârșitoare, pe echipamente non‐necesare în bătălia cu virusul chinezesc: buldoexcavatoare, drone, 

elicoptere, sute de mașini de pompieri, macarale, șalupe și chiar și o navă multirol etc 

      Nici procedura de atribuire pentru toate aceste echipamente nu este încă cunoscută existând 

suspiciunea că, la umbra pandemiei de coronavirus, uriașa sumă va fi alocată prin atribuire directă, 

ocolindu‐se procedurile competitive care pot aduce produse mai bune la prețuri mai corecte. 

     În mod, ironic pentru o parte însemnată a echipamentelor de mai sus, IGSU a demarat anul trecut 

proceduri de atribuire prin licitație deschisă. Unele au fost anulate din cauza contestațiilor depuse de 

firmele pariticipante, în timp ce altele sunt pe cale să fie atribuite. 

Medicii și personalul medical, fără echipamente de protecție 

https://discoverproject.ro/2020/04/05/in‐plina‐criza‐de‐coronavirus‐raed‐arafat‐risipeste‐sute‐de‐

milioane‐de‐euro‐pe‐buldozere‐elicoptere‐drone‐macarale‐salupe‐si‐chiar‐si‐un‐vapor/ W
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       Despre Raed Arafat si implicarea lui in achizitia de ambulante (peste 1300!) de la firma Deltamed 

a prietenului sau de o viata, Vasile Gorgan, s‐au scris zeci, poate chiar sute de articole in ultimii ani. 

Dar este pentru prima oara cind veti vedea cu ochii vostri cit plateste Ministerul Sanatatii pe o 

ambulanta, UNA SINGURA!, achizitionata recent ( pe 29.05.2015) de la aceeasi firma, Deltamed: 

175.000 de euro! Mie zau ca mi se pare enorm, dar nu vreau sa ma dau specialist in preturi. Ma uit 

numai cu un sentiment de profund dezgust la cit de nevolnic e Arafat cind vine vorba de gasit un biet 

planorist prabusit in padurile patriei. Priviti documentul si spuneti voi daca e bine sau rau: 

http://www.mihaicraiu.ro/tag/smurd‐raed‐arafat/ 

 

DESPRE AFACEREA CU MĂȘTI 

     Nelu Tătaru, despre afacerea cu măști anchetată de DNA: “De o lună de zile specificam niște 

probleme la Unifarm și în Ministerul Sănătății” 

 Nelu Tătaru, despre afacerea cu măști anchetată de DNA: “De o lună de zile specificam niște 

probleme la Unifarm și în Ministerul Sănătății” 

     Ministrul sănătății, Nelu Tătaru, a declarat, la Digi24, că a aflat de la Raed Arafat despre măștile 

neconforme achiziționate de Unifarm, deși spune că de o lună știa de probleme la compania de stat 

și la Ministerul Sănătății. 

“Prima dată am aflat când m‐a sunat domnul Raed Arafat că la UPU sunt măști neconforme. Am 

solicitat Unifarm să retragă aceste măști. S‐au retras. Faptul că cineva sau ceva a profitat de lipsa 

acută a echipamentelor, gestionând o achiziție în acest fel, nu are niciun motiv să fie iertat. Eu de o 

lună de zile specificam niște probleme la Unifarm și în Ministerul Sănătății. A urmat trimiterea 

Corpului de control. Aceste controale s‐au oprit când a început ancheta DNA”, a declarat Nelu 

Tătaru. Ministrul sănătății spune că au fost mai multe societăți în care acționar era și statul, prin 

Ministerul Sănătății, și că a solicitat reevaluarea activității desfășurate. “Erau și medicamente, după 

profilul societății. Atât timp cât sunt niște anchete în desfășurare, prefer să vorbesc mai puțin”, a mai 

spus oficialul. “E o comisie de achiziții, de recepție a acestor materiale. Cel puțin teoretic, ar trebui să 

existe, ca să verifice că produsele corespund. Avem comisie de verificare la nivelul MApN. Nu fac 

presupuneri cât sunt niște anchete în desfășurare. Pentru mine a contat ca tot ce înseamnă corp 

medical să aibă echipamente”, a mai spus Nelu Tătaru. Ionel Eugen Adrian, directorul UNIFARM, a 

fost pus, marțea trecută, sub control judiciar pentru o perioadă de 60 de zile de către DNA.  

       

Potrivit procurorilor, directorul UNIFARM este acuzat de săvârșirea mai multor infracțiuni, printre 

care luare de mită și abuz în serviciu, se arată în comunicatul transmis de DNA. 

https://www.libertatea.ro/stiri/nelu‐tataru‐de‐o‐luna‐de‐zile‐specificam‐niste‐probleme‐la‐unifarm‐

si‐in‐ministerul‐sanatatii‐3050868 

Alexandru Rafila: „Ar fi o idee foarte bună” ca masca să fie obligatorie în toate spațiile publice din 

București 

      Profesorul Alexandru Rafila consideră că se impune purtarea măștii pe stradă în București, 

după explozia de cazuri de coronavirus. El adaugă însă că autoritățile trebuie să‐și schimbe mesajul 

pentru ca oamenii să‐și dea seama că purtarea măștii este în beneficiul lor. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/alexandru‐rafila‐ar‐fi‐o‐idee‐foarte‐buna‐ca‐masca‐sa‐fie‐

obligatorie‐in‐toate‐spatiile‐publice‐din‐bucuresti‐1386165 

W
W

W
.L

U
M

EA
JU

ST
IT

IE
I.R

O



Românii au renunţat la prudenţă. Alexandru Rafila: Nu deschiderea teraselor a dus la creşterea 

numărului de cazuri. Oamenii au reunţat la mască 

Medicul Alexandru Rafila, invitat la „Marius Tucă Show” a făcut o radiografie a situaţiei acuale a 

pandemiei de coronavirus. Reprezentantul României la OMS este de părere că măsurile luate de 

autorităţi au fost cele potrivite. 

„Aş fi recomandat omenilor să poarte mască indiferent dacă sunt răciţi sau nu. Dar degeaba 

recomandam atunci, pentru că nu existau măşti. (...) Principalul benficiar al măştii este persoana 

infectată respirator şi care nu mai împăştie microorganisme. (...) Aş fi închis şcolile cu o săptămână 

mai târziu. (...) Carantina a fost un lucru bun. A scutit Romania de o multiplicare foarte rapidă a 

virusului”, a punctat acesta. 

Alexandru Rafila a tras un semnal de alarmă şi spune că se poate reveni la măsuri mai stricte, mai 

ales că numărul cazurilor este în creştere. 

 

https://www.zf.ro/eveniment/romanii‐au‐renuntat‐la‐prudenta‐alexandru‐rafila‐nu‐deschiderea‐

19243993 

Rafila: „Până la finalul anului o să avem 400.000 de cazuri. Elevii să poarte masca și în casă” 

 

      Alexandru Rafila a spus că până la finalul anului o să avem 400.000 de cazuri. Rafila mai spune că 

cel mai periculos este transportul în comun Alexandru Rafila mai spune că elevii ar trebui să poarte 

mască și acasă. 

https://alephnews.ro/sanatate/rafila‐pana‐la‐finalul‐anului‐o‐sa‐avem‐400‐000‐de‐cazuri‐elevii‐sa‐

poarte‐masca‐si‐in‐casa/ 

     Să nu uităm că, la începutul pandemiei, Organizația Mondială a Sănătății nu recomanda măștile ca 

măsură de protecție și nici studiile despre screening‐ul cu termometre nu sunt încurajatoare. 

DE OBSERVAT 

     Toate deciziile politice, toate manipulările și mesajele transmise prin mass media au ca singur 

scop AFACEREA , iar toate persoanele pentru care am formulat prezenta plângere penală, au format 

UN GRUP ORGANIZAT, dovedit prin cele expuse mai sus. 

    Restrângerea drepturilor în mod nejustificat, încălcarea Constituției și a legilor acestor țări, a fost 

cu un singur scop, un singur țel, ÎMBOGĂȚIREA RAPIDĂ ȘI ILICITĂ. 

ATENȚIE! 

       Este responsabilitatea persoanelor care gestionează fondurile publice sau patrimoniul public 

să realizeze o bună gestiune financiară prin asigurarea legalităţii,transparenței, regularităţii, 

economicităţii, eficacităţii şi eficienţei în utilizarea fondurilor publice şi în administrarea 

patrimoniului public. 

        Transparenţa, Eficacitatea şi Credibilitatea procesului de achiziţii publice, trebuie să fie cartea de 

vizită a oricărui politician sau a  persoanelor care gestionează fondurile publice sau patrimoniul 

public.  W
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        Potrivit art 14 (1) din Legea 500/2002, privind finanțele publice, cheltuielile bugetare au 

destinație precisă și limitată și sunt determinate de autorizările conținute în legi specifice și în 

legile bugetare anuale. 

(2) Nici o cheltuială nu poate fi înscrisă în bugetele prevăzute la art. 1 alin. (2) și nici angajată și 

efectuată din aceste bugete, dacă nu există bază legală pentru respectiva cheltuială. 

(3) Nici o cheltuială din fonduri publice nu poate fi angajată, ordonanță și plătită dacă nu este 

aprobată potrivit legii și nu are prevederi bugetare. 

      Acordarea cu mare ușurință a sumei de 40 de milioane de euro,contrar legii, către  mass media, 

pentru a difuza ȘTIRI ALARMANTE ȘI FALSE DESPRE COVID 19, este un abuz în serviciu cu consecințe 

grave, prin consecințe deosebit de grave se înțelege o pagubă materială mai mare de 2.000.000 lei, 

în conformitate cu art 183 Cod penal. 

         Caracterul de "consecințe deosebit de grave" se determină prin totalizarea pagubelor materiale 

cauzate tuturor persoanelor fizice sau juridice, prin toate acțiunile sau inacțiunile prin care se 

realizează elementul material al laturii obiective a infracțiunii. 

      În expunerea de motive a Ordonanței de Urgență 63/2020, guvernul argumentează că banii puși 

la dispoziție acoperă două obiective: (1) o campanie de informare pentru public și (2) susținerea 

presei.  

       Întreaga societate este încă în apnee, cu speranța de a‐și relua viața de dinainte. 

     Creierul nostru este disociat și încearcă să trăiască de la o zi la alta, conform informațiilor difuzate 

de mass‐media. 

„COMISIA ISRA PENTRU EFECTELE VIOLENŢEI ÎN MEDIA a primit sarcina de a efectua un raport public 

despre efectele cunoscute ale expunerii la violenţă în media, pe baza stării actuale a cunoaşterii 

ştiinţifice. 

        Dictionarul de psihologie sociala defineste termenul de stres psihic ca fiind o stare de tensiune, 

de incordare si de disconfort, determinata de agentii afectogeni, cu semnificatie negativă, de 

frustrarea sau deprimarea unor stari de motivație (trebuințe, dorinte, aspiratii), de dificultatea sau 

de imposibilitatea rezolvarii unor probleme. 

       Hanss Selye ‐ „părintele stresului" ‐ îl definişte ca pe o reacţie generală nespecifică a 

organismului la acţiunea externă a unor factori ‐ agenţi stresori ‐ de natură variată (fizică, chimică, 

biologică şi psihică). 

      Lazarus şi Folkman definesc stresul drept un „efort cognitiv şi comportamental (cu exprimare 

afectivă preganantă, am adăuga noi) de a reduce, stăpâni sau tolera solicitările externe sau interne 

care depăşesc resursele personale" (1984) (teoria cognitivă a stresului). 

         Definiţia reputatului profesor şi cercetător român M. Golu : „stare de tensiune, încordare, 

disconfort, determinată de agenţi afectogeni cu semnificaţie negativă (sau pozitivă, am adăuga noi, 

în cazul eustresului), de frustrare sau reprimare a unor motivaţii (trebuinţe, dorinţe, aspiraţii ‐ 

inclusiv subsolicitarea, n.n.), de dificultatea sau imposibilitatea rezolvării unor probleme".     

   Când devine cronic, stresul poate cauza o multitudine de simptome, afecţiuni și dezechilibre la 

toate nivelurile: fizic, mental şi emoţional. Ne pierdem concentrarea, tonusul, optimismul, viziunea 

şi spiritul analitic. Devenim tot mai mult epuizaţi, speriaţi şi agitaţi și nu mai reuşim să ne ţinem sub 

control sănătatea. Ne îngrăşăm, ni se accelerează iremediabil procesul de îmbătrânire, ne pierdem 
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dinții, obosim, facem ulcere, infecții, boli autoimune, cancere etc. Cercetătorii de la Universitatea din 

Miami au descoperit că oamenii consumă până la 40% mai multă mâncare atunci când se află în 

situații stresante decât în mod normal. 

       Bhutan a fost desemnată cea mai fericită țară din lume. Economia sa este măsurată de fericirea 

națională brută, spre deosebire de alte țări în care principalul indicator este produsul intern brut. 

Potrivit celui de‐al patrulea rege din Bhutan, fericirea oamenilor este mai semnificativă decât 

procentul din PIB. 

      Economia țării, măsurată prin „Fericirea națională brută”, este planificată pentru 5 ani. Progresul 

în dezvoltarea sa se realizează foarte lent pentru a nu distruge valorile de bază ‐ familia, cultura, 

religia budistă și natura. 

    Poate și guvernanții noștri ,,iubiți,, vor încerca să facă un mic pas pentru a aduce fericirea 

poporului roman. 

         Un judecător acuză: Viețile ne aparțin nouă, nu statului! Lord Sumption: E greșit din punct de 

vedere moral ca fanaticii controlului să ne spună ce putem face de Crăciun. 

     Un fost judecător al Curții Supreme a Regatului Unit, Lordul Sumption, a condamnat „fanaticii 

controlului” clasei politice, academice și birocratice „care se comportă ca și cum viața noastră ar fi a 

statului”. 

 

       Lord Sumption spune că „dezbaterea existentă acum, dacă să fim lăsați să avem un Crăciun în 

familie, rezumă perfect ceea ce este greșit  cu gestionarea, de către acest guvern,  ”a pandemiei 

coronavirusului.  Comentariile sale se regăsesc într‐un articol pentru Mail on Sunday și vin în 

contextul în care oficialii sistemului de sănătate britanic au sugerat că pot oferi oamenilor câteva 

zile de relaxare de Crăciun, dar, în schimb, ar putea prelungi carantinarea cu încă o lună. 

 

 

  

      Renumitul magistrat britanic consideră că cei care doresc „să stea singuri de Crăciun” ar trebui 

respectați, dar există „multe răspunsuri diferite la dilemele legate de un Crăciun Covid”. Cel mai 

important, spune el, nu e dacă oamenii vor să se se strângă cu familiile lor sau vor să se izoleze, ci 

dacă nu cumva ar trebui să ni se permită să facem singuri alegerile, în loc să ni se impună aceste 

lucruri prin lege”.  

https://www.activenews.ro/externe/Un‐judecator‐acuza‐Vietile‐ne‐apartin‐noua‐nu‐statului‐Lord‐

Sumption‐E‐gresit‐din‐punct‐de‐vedere‐moral‐ca‐fanaticii‐controlului‐sa‐ne‐spuna‐ce‐putem‐face‐

de‐Craciun‐163781 

      Orice persoană are dreptul la viață, la sănătate, la integritate fizică și psihică, la onoare și 

reputație, dreptul la respectarea vieții private, precum și dreptul la propria imagine. 

Având în vedere toate aceste informații puse la dispoziție, urmează să dați curs plângerii formultă în 

cauză și să dispuneți în consecință. 

NIMENI NU ESTE MAI PRESUS DE LEGE, art ,16 ALIN 2  CONSTITUȚIA ROMÂNIEI. W
W

W
.L

U
M

EA
JU

ST
IT

IE
I.R

O



      Art 291 (1) C.proc.pen., orice persoană cu funcție de conducere în cadrul unei autorități a 

administrației publice sau în cadrul altor autorități publice, instituții publice ori al altor persoane 

juridice de drept public, precum și orice persoană cu atribuții de control, care, în exercitarea 

atribuțiilor lor, au luat cunoștință de săvârșirea unei infracțiuni pentru care acțiunea penală se pune 

în mișcare din oficiu, sunt obligate să sesizeze de îndată organul de urmărire penală și să ia măsuri 

pentru ca urmele infracțiunii, corpurile delicte și orice alte mijloace de probă să nu dispară. 

    Art 290 (1) C.proc.pen., denunțul este încunoștințarea făcută de către o persoană fizică sau 

juridică despre săvârșirea unei infracțiuni. 

       Solicităm verificarea averilor privind pe Ludovic Orban, Nelu Tătaru, Străinu Cercel, Raed Arafat, 

Alexandru Rafila, Marcel Vela. 

- Legea nr. 161/2003 privind unele măsuri pentru asigurarea transparenței în exercitarea 

demnităților publice, a funcțiilor publice și în mediul de afaceri, prevenirea și sancționarea 

corupției; 

- Legea nr. 115/1996 pentru declararea și controlul averii demnitarilor, magistraților, a unor 

persoane cu funcții de conducere și de control și a funcționarilor publici; 
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